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CDA DRECHTERLAND

DRECHTERLAND
THUIS IN

KWALITEIT OPENBARE RUIMTE, 
GEZONDE  
WOON- EN LEEFOMGEVING
·  Beter onderhoud van de openbare ruimte, 

met nadruk op het onderhoud van het 
gemeentegroen.

·  Overleg en inspraak met wijkbewoners 
voor de inrichting en onderhoud van de 
openbare ruimte.

·  Vergroten van de doorvaarbaarheid in West-
woud en Hoogkarspel. Realiseren van een 
extra vaarroute, die aansluit op De Weelen.

·  Doortrekken van het wandelpad van het 
dorpsbos naar het wandelpad bij de Tol-
weg in Hoogkarspel.

·  Flexibel cameratoezicht bij evenementen.
·  Voorkomen van sluipverkeer door een snel-

le ontsluiting naar hoofdwegen.

BESTUUR EN ONDERSTEUNING
·  Behoud van de eigen identiteit. Niet fuseren.
·  Vraagstukken die alleen over Drechterland 

gaan pakken we zelf op. Wanneer nodig 
werken we vooral samen op SED- en West-
Fries niveau.

·  Efficiënter gebruik van het gemeentehuis, 
waardoor er op SED-niveau minder kanto-
ren nodig zijn.

·  Evenwichtig financieel beleid. Waarbij we 
kritisch zijn op de uitgaven en een buffer 
houden voor toekomstige tegenslagen. 

WONEN
·  Drechterland zorgt zelf voor extra menskracht 

en voldoende kwaliteit om de ambitie van 
1.000 nieuwe woningen per 2030 te realiseren.

·  Versneld bouwen van woningen in alle ker-
nen, met behoud van het eigen karakter 
van het dorp. 

·  Géén Hoogkarspel Zuid, met minimaal 
1.200 woningen, terwijl Hoogkarspel nu 
4.000 woningen telt! 

·  Realisatie van 1.000 nieuwe woningen 
voor 2030.

·  Versnelling door modulair te bouwen, bou-
wen op grond die nog wacht op definitieve 
invulling. 

·  Procedures kunnen sneller worden afge-
wikkeld omdat deze woningen staan voor 
een periode van maximaal tien jaar. 

·  Variatie in het woningaanbod, voor jong 
en oud en met een goede balans tussen 
huur en koop.

·  Een woon-hof voor ouderen in Venhuizen.
·  Voorrang voor inwoners die in eigen kern 

of regio willen blijven wonen, zodat ook 
doorstroom ontstaat.

·  Voor nieuwe woningbouw een anti-specu-
latiebeding en zelfbewoningsplicht.

·  Een “wat kan wel”–houding bij plannen, 
bijvoorbeeld bij splitsen stolpen en ombou-
wen bedrijfspanden. 

·  Versnelling woningbouw in elk dorp én 
zorgen dat woningen over meerdere jaren 
beschikbaar komen, zodat we ook de ko-
mende jaren kunnen inspelen op de wo-
ningbehoefte van onze inwoners. 

DUURZAAM LEVEN IN  
DRECHTERLAND
·  Groene woonomgeving met verscheiden-

heid in planten- en diersoorten (biodiver-
siteit), die uitnodigt om te bewegen en 
tegelijkertijd beantwoordt aan opgaven als 
extreme hitte, wateroverlast of watertekort.

·  Een digitaal loket voor duurzaamheid, met 
informatie over mogelijkheden en financi-
ele regelingen.

·  Verminderen van restafval. Inwoners die 
sorteren belonen met lagere afvalbelasting.

·  Windmolens op minimaal zeshonderd 
meter van bebouwing. Wij zetten in op 
zonne-energie, op daken en niet op agrari-
sche grond.

·  Een gemeentelijke duurzaamheidslening 
voor mensen die hun huis willen verduur-
zamen.

·  Uitbreiden aantal laadpalen voor elektri-
sche auto’s en fietsen in alle kernen.

ECONOMIE
·  Een contactpersoon voor ondernemers en 

optimalisatie van digitale dienstverlening. 
Wanneer je contact opneemt met de ge-
meente, moet duidelijk zijn wanneer je een 
antwoord kunt verwachten.

·  Regionale samenwerking op het gebied 
van bedrijventerreinenodat er geen wild-
groei aan bedrijventerreinen ontstaat.

·  Woningbouw stimuleren op locaties in het 
lint wanneer een bedrijf beëindigd wordt.

·  (Agro)toerisme en recreatie stimuleren door 
bed and breakfasts, kleine boerencampings 
en boerderijwinkels mogelijk te maken.

INWONERS EN LEEFBAARHEID
·  Behoud van huidige voorzieningenniveau 

(zwembaden, sportvoorzieningen, plaatsen 
voor ontmoeting). 

·  Burgerparticipatie, en ruim baan voor ei-
gen initiatief. 

·  Mensen actief betrekken bij de vraagstuk-
ken in eigen wijk en eigen dorp. 

·   Juist voor mensen die het niet zelf redden 
een vangnet bieden.

·  Mensen met zorgindicatie en het vooruit-
zicht dat de situatie niet zal verbeteren. 

·  Voor hen willen we de herhaalaanvragen 
en beoordeling voor zorg vereenvoudigen. 

·  Actieve en positieve participatie van jeugd 
en ouderen en hen uitdagingen bieden. 
Met sport- en cultuur-verenigingen, maar 
ook door bij te dragen aan goed onderwijs. 
Daarom willen wij dit ruimhartig faciliteren 
vanuit de gemeente.

·    Inclusiviteit, zodat nog meer mensen mee 
kunnen doen ongeacht een beperking, 
geaardheid of financiële situatie.

4e editie   •   fotografie: Karin Bakker-Boerkoel, Atie Boekweit, Hans Bregman, Cynthia’s Fotografie, Rosalinde Fotografie, Zo waardevol fotografie, Wim Egas, Fred Homan, Gerard Huits, Sjaak Laan,  
Trudy Molenaar, Marcel Rob, Gerrit Slagter   •   illustraties voor- en achterpagina: Sander Bakker   •   vormgeving: Debbie Rood   •   druk: Rodi Media
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GESPREK MET ONZE 
LIJSTTREKKER

Simone, hoe was het om Dirk te 
Grotenhuis te mogen opvolgen? Hij 
was een zeer bekende persoon in 
onze gemeente.  Hoe ervaar jij het 
om hem in de functie van wethou-
der Sociaal Domein op te volgen?

“Het sociaal domein is mij op het lijf geschre-
ven. Ik heb een enorme gedrevenheid om 
van betekenis te zijn voor anderen. Dirk en ik 
denken over heel veel zaken hetzelfde. Dat 
maakt het daarom niet moeilijk om het stok-
je van hem over te nemen. Radicaal anders 
hoef ik het niet te doen, maar tegelijk leg ik 
wel andere accenten op het sociaal domein 
dan Dirk. Ik mag mijn eigen kleur geven aan 
mijn rol en dat voelt goed.”

Welke taken zitten in jouw pakket 
van sociaal domein?

“Een brede portefeuille die bestaat uit on-
der andere jeugdzorg en WMO, werk en in-
komen, onderwijs, sport en speelterreinen, 
welzijn, kunst en cultuur en accommodaties. 
Die portefeuille past me, omdat ik hier kan 
doen wat ik echt belangrijk vind: bijdragen 
aan een Drechterland waar niemand buiten 
de boot valt.”

Je bent inmiddels ruim een jaar 
wethouder. Er is vast ontzettend 
veel op jouw pad gekomen aan 
ervaringen. Kun je ons daarover 
iets meer vertellen?

“Het is een eer om wethouder te zijn. Van de 
contacten met inwoners krijg ik veel energie. 
Ik heb mogen zien hoe veel mensen actief 
zijn voor onze mooie gemeente. Er waren 
ook mensen niet zo blij met de gemeente. 
Het is dan belangrijk om te informeren hoe 
dat komt. Mensen waarderen het dat ik de 
tijd neem om naar hen te luisteren.”

Welke punten zijn voor jou nog 
lastig als wethouder?

“In relativeren zou ik nog beter kunnen wor-
den. Ik neem mijn rol erg serieus en moet er 
dan voor oppassen dat dingen mij niet te veel 
raken. Daar staat tegenover dat ik iets toe-
voeg in mijn werk, dat ik het verschil kan ma-
ken door mij goed te verdiepen in onderwer-
pen en scherp te zijn op hoe het beter kan.”

Hoe krijgen we de bewoners weer 
betrokken bij de politiek?

“Veel zaken in het leven hebben te ma-
ken met politieke keuzes. De inrichting 
van de omgeving, de voorzieningen in de 
gemeente, de beschikbare hulp. Helaas 
heeft politiek een negatieve bijklank en dat 
beeld wordt regelmatig bevestigd. Ik denk 
dat we inwoners vooral duidelijk moeten 
maken dat het zin heeft om op te staan. 
Veel mensen denken dat hun stem er niet 
toe doet. Ik heb ervaren dat je wel degelijk 

verschil kunt maken als je van je laat ho-
ren. De beste besluiten ontstaan als je ook 
luistert naar tegengeluid, de stem van de 
minderheid en de grote groep mensen die 
er genuanceerd in staat maar juist niet van 
zich laat horen. Als gemeente weeg je be-
langen af. De cursus Politiek Actief is een 
hele mooie aanrijking in Drechterland om 
mensen kennis te laten maken met het 
werk van de gemeenteraad.”

Welke punten zou je graag binnen 
onze gemeente willen verbeteren?

“Ik zet in op een Drechterland dat zich ont-
wikkelt, maar voldoende dorps blijft om de 
gemeenschap in stand te houden. Als moe-
der van drie kinderen zie ik hoe belangrijk het 
verenigingsleven is. Bewegen, talenten ont-
wikkelen, ergens bij mogen horen..., voldoen-
de sport en cultuur zijn van levensbelang voor 
een gemeenschap waarin mensen naar el-
kaar omkijken. In onze gemeente wonen veel 
actieve inwoners, mensen die zich inzetten 
voor anderen, dat is prachtig. Deze mensen 
willen deel zijn van de oplossing. Daarnaast 
zet ik me in voor betaalbare zorg, voldoende 
ontmoetingsplekken en toekomstbestendi-
ge woonvoorzieningen voor ouderen.”

Zijn er mensen, andere gemeenten, 
instanties die je bezoekt, die jou 
inspireren? En zo ja, in welke zin? 
Kun je daar iets over vertellen?

“In het afgelopen jaar heb ik een wethou-
dersopleiding gevolgd. Ik vind het heerlijk 
om nieuwe dingen te leren en te horen hoe 
anderen dingen aanpakken. Juist in het con-
tact met anderen krijg ik nieuwe ideeën en 
leer ik het meest. Omdat mijn portefeuille 
heel breed is haal ik soms inspiratie uit een 
onderwerp die ik weer meeneem naar een 
ander onderwerp. Het zou fantastisch zijn, 
als we bepaalde thema’s veel meer aan el-
kaar kunnen knopen. Sport, kunst, cultuur, 
muziek, activiteiten voor ontmoeting, cur-

sussen: het zijn allemaal manieren om tot 
zingeving te komen, elkaar te ontmoeten, 
het leuk te hebben, te ontdekken waar je 
goed in bent en je toegevoegde waarde te 
zien. Dat houdt je gezond.” 

We schatten in dat jouw werk-
agenda behoorlijk volgepland 
staat en dat je lange werkdagen 
maakt, ook in de avonduren en 
misschien in de weekenden. Hoe 
doe je dat allemaal?

“In mijn grote drive om dingen goed te doen 
schiet ik wel eens door in het aantal uren dat 
dit werk kost.  Het is inderdaad geen baan 
van 9 tot 5. Ook in de avonden en in het 
weekend ben ik aan het werk.
Om op te laden probeer ik elke dag een 
rondje te lopen, het Ommetje van Erik 
Scherder. Ik houd ontzettend van het 
West-Friese landschap, bijvoorbeeld door 
met het gezin te varen met de polderschuit. 
Fietsen en wandelen doe ik graag en door 
te tuinieren ben ik weer even met mijn han-
den en voeten in de klei bezig. Ook genie-
ten we ervan, wanneer onze kinderen op-
gaan in een handbal- of voetbalwedstrijd. 
In de zomer ga ik lekker met de kinderen 
op avontuur, door rond te trekken met een 

tent. Het is fijn om nieuwe dingen te zien, te 
leren en te ontdekken.”

Je bent echtgenote en moeder van 
drie kinderen. Hoe ervaart jouw 
gezin jouw functie als wethouder?

“Haha, de kinderen denken soms dat ik be-
roemd ben. Dat komt doordat er soms een 
foto van mij in de krant staat. Dat waren ze niet 
gewend. Ze vinden het interessant. Ze worden 
gelukkig niet aangesproken op de dingen die 
ik doe, daar zijn ze misschien ook te jong voor.” 

Waarop ben jij ontzettend trots 
binnen onze gemeente?

“Dat er zo veel mensen wonen die zich in-
zetten voor de gemeenschap. En dat er heel 
veel redelijkheid te vinden is bij onze inwo-
ners. Wanneer je bereid bent naar elkaar te 
luisteren ontstaat er meer begrip en is er al 
een wereld gewonnen.”

Hoe zie jij de toekomst van  
Drechterland?

“Ik houd van het dorpse karakter van de ge-
meente. Elk dorp heeft haar eigen charme 
en ik wil graag recht doen aan het karakter 
van elk dorp. Daarom zie ik niets in fuseren. 
Door een fusie komt het gemeentebestuur 
op afstand te staan. Soms hebben mensen 
nu al het gevoel dat we niet omkijken naar 
hun dorp. Dat raakt me. Voor mij zijn alle 
dorpen in Drechterland even belangrijk. 
In het sociaal domein werken we heel veel 
samen met de gemeenten in de regio. Dat 
gaat goed. Hierdoor hebben wij in mijn ogen 
een prima vorm gevonden om overstijgen-
de vraagstukken gezamenlijk op te pakken 
en de lokale vraagstukken zelf te doen.”

Groen en blauw

Tijdens ons gesprek bleek telkens weer hoe 
betrokken en gedreven Simone is. Ze heeft 
echt plezier in haar drukke en complexe 
werk. Het CDA is heel blij met haar als wet-
houder en lijsttrekker en… toeval of niet, haar 
lievelingskleuren zijn blauw en groen, en la-
ten dat nu net de kleuren van het CDA zijn!

Wie is Simone?
Ze is slechts 38 jaar jong, getrouwd met 
Bart, samen hebben ze drie kinderen 
en wonen in Hoogkarspel. Op haar 17de 
volgde ze eerst een studie Culturele en 
Maatschappelijke Vorming in Den Haag. 
Daarna ging ze bij MEE werken en volgde 
ze een studie Beleid, Communicatie en 
Organisatie aan de VU. Studeren bleef 
kriebelen en tenslotte heeft ze een mas-
terstudie Public Management aan de 
Universiteit van Twente succesvol afge-
rond met als onderzoek: “De rol van de 
gemeenteraad bij bewonersparticipatie.” 
Voor ze wethouder werd heeft ze ge-
werkt bij de gemeente Medemblik op de 
afdeling maatschappelijk beleid.

Simone Visser-Botman, is nu een jaar onze wet-
houder op het sociaal domein. Hoe is het haar 
vergaan in deze belangrijke periode? Hoogste 
tijd om haar eens stevig aan de tand te voelen, 
om zo meer over haar te weten te komen.



Thuis in Drechterland!

Dorpskrant CDA DRECHTERLAND 3

BOUWEN AAN BRUISENDE GEMEENSCHAP
Het dorp levendig houden, dat 
is wat Ingrid de Sain en Anton 
Koster drijft om actief te zijn in 
de alliantie Wonen. Ze zetten 
zich onder meer in voor een le-
vendig dorpshart in een nieuwe 
multifunctionele accommodatie 
in Schellinkhout.

“Jongeren worden gedwongen het dorp uit 
te gaan omdat ze geen huis kunnen krijgen. 
We willen het dorp vitaal houden”, vertelt In-
grid de Sain. Ingrid is boerin, ontvangt toe-
risten in haar vakantieverblijf op het erf en 
is maatschappelijk actief: “Dit dorp gaat me 
aan het hart. We zijn in mei 2016 begonnen 
met plannen om het dorp vitaal te houden. 
Eerst ging het over de toekomst van de 
kerk en wilden we woningen, daarna werd 
de toekomst van het dorpshuis ook een 
discussiepunt. We willen hoe dan ook een 
dorpshuis behouden.” Anton vult aan: “Door 
het verdwijnen van de voetbalvereniging is 
de functie van het dorpshuis nog belangrij-
ker geworden om elkaar te ontmoeten.”

Een echte Schellinkhouter
De alliantie Wonen bestaat uit vijf betrokken 
inwoners uit Schellinkhout. Naast Anton en 
Ingrid zijn ook Cor de Groot, Frans Schouten 
en Rick Buijsman actief. Anton komt als ver-
tegenwoordiger veel op boerenbedrijven, 
maar in Schellinkhout is hij vooral bekend 
als dorpsfotograaf. Je kunt hem vinden bij 
de evenementen in het dorp, waarin hij de 
levendigheid in het dorp treffend vastlegt, 
zoals laatst nog tijdens de braderie van 
Stichting Schellinkhout op het voetbalveld. 

Hij staat dan ook liever achter de camera 
dan ervoor. Voor dit interview maakt hij een 
uitzondering en gaat zelf op de foto. Anton is 
geboren en getogen in Schellinkhout, maar 
dat  is  voor  hem  niet  de  definitie  van  een 
Schellinkhouter. “Een echte Schellinkhouter 
woont én leeft hier. Als je wilt dat het dorp 
blijft bestaan moet je er wat voor doen.”
Het idee voor een centraal hart in de vorm 
van een multifunctionele accommodatie 
(MFA) kreeg met de tijd steeds meer vorm. 
In eerste instantie ging het om een plan 
zonder de school. Dat de school er later bij 
kwam was volgens Anton een gewenste 
ontwikkeling. “Het heeft een vertragende 
werking gehad, maar uiteindelijk is dat voor 
het proces prima geweest. Het is een zorg-
vuldig proces geweest, er zijn weinig dingen 
die vergeten zijn.”

Met recht multifunctioneel
Het ontwerpteam van de MFA komt eens 

in de veertien dagen bij elkaar. De alliantie 
maakt deel uit van dit team en Ingrid is daar 
heel blij mee. “Het is heel mooi dat je het 
proces mee mag maken van schets naar 
ontwerp en dat je daarin serieus genomen 
wordt. Dat geldt voor alle gebruikers van 
het gebouw. Al gaat er stiekem ook wel veel 
tijd in zitten.” Tijdens dit proces werd voor 
Anton en Ingrid ook duidelijk dat er ont-
zettend veel gebruik gemaakt wordt van 
het gebouw. “Het gaat niet alleen om het 
dorpshuis en de school, maar er komt ook 
een BSO en kinderdagverblijf. We hebben 
de enige kantklosschool van Nederland. En 
het is mooi om te zien hoeveel er gebeurt in 
het dorpshuis. Er zijn veel groepen die er re-
gelmatig gebruik van maken. Het heeft een 
stukje eenheid gecreëerd, we weten nu ook 
veel meer van elkaar.”

Ingrid en Anton vinden dat het een heel 
mooi gebouw wordt, al is dat voor de 

rest van het dorp nog niet heel zichtbaar. 
“Soms hebben dorpsgenoten het gevoel 
dat er niks gebeurt, maar we zijn er druk 
mee bezig, daarom moet je blijven com-
municeren. En dat doen we ook. Soms 
kunnen we bepaalde zorgen of wilde ver-
halen temperen”, zegt Anton. “Je wordt als 
alliantie toch wel nieuwsgierig hoe de rest 
van het dorp erop reageert, want dat wij 
het mooi vinden betekent niet dat ande-
ren het daar mee eens zijn.” Sterk aan het 
ontwerp vindt Ingrid de indeling, waarbij 
dorpskamer en de nevenruimte naast el-
kaar liggen. “Daardoor heb je straks een 
hele mooie grote ruimte waar feestjes ge-
vierd kunnen worden. En er is open zicht 
naar het terras.”

Het hart van het dorp
Het ultieme doel is een levendig dorpshart, 
waar de mensen samenkomen. Anton: 
“Dat iedereen, van jong tot oud, daar zijn 
draai mag vinden. Het moet het hart van 
het dorp worden. Een plek waar je een 
feestje kunt geven, op het terras kunt zit-
ten en een hapje kunt eten.” Ingrid ziet ook 
nieuwe mogelijkheden voor sportaanbod. 
“De gymzaal is er straks groot genoeg 
voor en het zou mooi zijn als het trapveldje 
achter de MFA een soort activiteitenveldje 
wordt.” Volgens Ingrid en Anton helpt het 
dat er jonge mensen opstaan in het dorp: 
“Opeens hadden we een Stichting Schel-
linkhout met de organisatie van de brade-
rie. Dit is een jonge club met energie, dat 
helpt.” Het punt van Anton is inmiddels 
duidelijk: Schellinkhout bruist, dankzij de 
inwoners die er wonen én leven!

ONTDEK JE TALENT!
Hoe fijn is het wanneer je als 
kind van alles mag ontdekken! 
Om te ervaren wat je wel en niet 
leuk vindt en te merken waar je 
goed in bent. Chantal Trigallez, 
directeur-bestuurder van de 
Westfriese bibliotheken, heeft er 
zelfs een boek over geschreven: 
‘De kracht van creatie, vind je be-
stemming’. Een mooie reden om 
met haar in gesprek te gaan over 
hoe we dit aan kunnen wakkeren 
bij de jeugd van Drechterland.

Chantal: “Talentontwikkeling gaat niet over 
de beste worden, maar het gaat om passie, 
het vuur in jezelf aanwakkeren. Dan veran-
dert de blik in de ogen van mensen, er ont-
staat een twinkeling.” Het is volgens haar 
belangrijk om te weten waar je goed in bent. 
“Je kunt kinderen daarbij helpen door ze een 
proeftuin aan te bieden, met een verschei-
denheid aan activiteiten, zodat je kunt erva-
ren waar je blij van wordt. 
Je ziet een kind veranderen als het ontdekt 
dat het ergens goed in is, er ontstaat zelf-
vertrouwen en plezier.” Chantal vertelt over 
de persoonlijke benadering bij kinderen: 
“Ik heb workshops aangeboden aan leer-
lingen van groep 7 en 8, om te ontdekken 
waar ze goed in zijn en wat ze leuk vinden. 
Dat levert mooie gesprekken op. Wat is je 
droom, je drijfveer, waar wil je meer van we-
ten? Door die gesprekken ontdekken kin-
deren waar ze het allemaal voor doen. De 
vorm zal gedurende het leven nog wel ver-
anderen, maar de kern blijft bestaan. Veel 
kinderen gaan lange tijd naar school zonder 

te begrijpen waarom ze leren wat ze leren. 
Weten waar je het allemaal voor doet, mo-
tiveert kinderen. Elk kind beschikt diep van 
binnen over die motivatie. Als je weet wat je 
wilt toevoegen aan de maatschappij werk 
je naar dat ideaal toe.” 

Perspectief zichtbaar maken
Chantal maakt zich zorgen over jongeren: 
“De laatste tijd wordt er veel over gebrek 
aan perspectief onder jongeren gesproken. 
Een jongere gaat dan denken: ik heb geen 
perspectief. Maar perspectief zit in de jon-
gere zelf. Deze nieuwe generatie gaat het 
doen. Dat bewustzijn moet je aanwakkeren. 
Wij spreken op dit moment de creativiteit 
en ideeën onvoldoende aan. We kunnen ze 
helpen visie te ontwikkelen hoe het anders 
of beter kan.”

“We moeten de  
creativiteit en ideeën van jongeren benutten!”

Bij het aanwakkeren van talent is veiligheid 
essentieel volgens Chantal: “In een veilige 
omgeving heb je minder snel last van faal-
angst. Door faalangst durf je geen nieuwe 
dingen te proberen. Ik heb veel contact ge-
had met een succesvolle schrijver. Op school 
kreeg hij te horen dat hij niet kon schrijven. 
Dat weerhield hem er lange tijd van om deze 
droom te verwezenlijken. Hij was goed in na-
tuurkunde en heeft daarin doorgeleerd. Hij 
werd professor in de natuurkunde. Maar al-
tijd bleef zijn wens om te schrijven bestaan. 

Uiteindelijk is hij, ondanks het stemmetje in 
zijn hoofd dat hem vertelde dat hij niet kon 

schrijven, toch op zijn vijftigste begonnen. 
Hij schreef direct een bestseller. 

Leef je eigen droom
Het gaat erom dat je je eigen droom leeft en 
niet die van een ander. Als je vroeg op ont-
dekkingstocht mag gaan, voorkom je mo-
gelijk een lastige zoektocht op latere leef-
tijd. De durf om zo veel mogelijk te proberen 
helpt je om je plek in te nemen in de wereld.  
Daarom zijn een veilige omgeving, inspiratie 
en teleurgesteld mogen raken belangrijk. In 

de zoektocht naar je talent kun je teleurge-
steld raken. Dat hoort bij het leven. Het wak-
kert veerkracht aan en je doet levenslessen 
op. Ondernemende persoonlijkheden zijn 
goed in plan b, c en d ontwikkelen. Niet op 
te geven bij de eerste tegenslagen.”

Gezamenlijke aanpak
CDA Drechterland wil dat alle kinderen in 
aanraking kunnen komen met vormen van 
sport, kunst en cultuur en muziek. Dat zij op 
verschillende plekken kunnen ontdekken 
wat ze leuk vinden, waar ze goed in zijn en 
wat hen drijft. Dat vraagt dan om een geza-
menlijke aanpak tussen scholen, bibliotheek, 
Muziekunie, sportverenigingen en andere na-
schoolse activiteiten. Voor jongeren is het be-
langrijk om met hen in gesprek te gaan over 
wat zij belangrijk vinden. De boodschap van 
Chantal is immers helder: “We moeten de cre-
ativiteit en ideeën van jongeren benutten!”

Foto: Wim Egas
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BADMEESTER JOHN, 
BEDRIJFSLEIDER VAN 
‘T HEMMERVEN

Hij woont al zijn hele leven, 42 jaar, in Ven-
huizen, is sportief, houdt van zwemmen, 
(hoe is het mogelijk!!), voetbalt bij De Val-
ken veteranen, wandelt vaak samen met 
zijn vrouw Ellen. John is al ruim 20 jaar 
actief bij het Hemmerven. Na zijn oplei-
ding kwam hij hier werken en heeft zo 
veel dorpsgenoten zwemvaardigheid aan-
geleerd. Wij kennen hem ook als een des-
kundige, vriendelijke zwemonderwijzer, die 
zijn vak goed verstaat. In de wintermaan-
den werkt hij in de tulpen in Andijk, iets dat 
hem ook prima bevalt.

“John, hoe ben jij bedrijfsleider 
van ’t Hemmerven geworden?”

“Na vele jaren nam Marga Krijtenberg af-
scheid van ’t Hemmerven. Ik was al jaren 
haar assistent, dus was het een logische 

stap om haar op te volgen en die uitdaging 
wilde ik wel aangaan. Als ik terugkijk op het 
eerste jaar, ben ik tevreden. Nieuwe taken 
zoals de administratie komen op je pad. Het 
is even wennen, maar je leert er ook weer 
van en al met al ben ik tevreden. Verder geef 
ik natuurlijk de zwemlessen: A, B, C, zwem-
vaardigheid 1, 2, en 3, snorkelen en de survi-
valzwemlessen. Ook houd ik het onderhoud 
van de machinekamer bij en heb ik nog tal 
van andere bezigheden bij het bad, zoals het 
maken van alle roosters.”

“Wie maken het team compleet?”

“We hebben een mooi en actief team van zes 
personen en vaak nog een aantal vrijwilligers, 
die het zwembad een warm hart toedragen. 
De kracht van ons team is, dat we het sámen 
doen. Ieder heeft wel zijn vaste taken, maar 

we ondersteunen elkaar en vullen elkaar ook 
weer aan en dat is fantastisch. Dat maakt het 
werken een stuk gezelliger en professioneler.”

“Heeft ’t Hemmerven bestaans-
recht in Venhuizen/Hem?”

“Zeker, er komen veel mensen in hun vrije tijd 
zwemmen, het aantal kinderen dat zwem-
lessen volgt, neemt nog steeds toe. Dat zijn 
er zo’n kleine 200 per seizoen. Het afgelopen 
jaar waren dat er meer dan in 2020, maar 
dat kwam ook, omdat we toen een maand 
dicht moesten vanwege corona. We hebben 
een grote achterban en de hechte dorpsge-
meenschap helpt daarbij ook. Als er wat ge-
beuren moet, staan ze voor ons klaar.”

“Hoe is het contact met de  
gemeente?”

“Dat is prima, we krijgen subsidie van hen en 
dat is prachtig. Als er wat is, dan zijn ze altijd 
bereid om te helpen. De wethouder, Simo-
ne Visser-Botman, is ook vaak te zien bij het 
zwembad en dat bewijst ook weer de grote 
betrokkenheid van de gemeente.”

“Zijn er nog wensen voor de  
toekomst?”

“Die zijn er eigenlijk niet. We hopen zo door 
te kunnen gaan. Dat we nog veel kinderen 
de zwemkunst mogen aanleren, want dat is 
in dit waterlandje wel van groot belang.”

50 JAAR LTC WINGS IN OOSTERBLOKKER
Als wij het tennispark van LTC 
Wings in Oosterblokker oplo-
pen, staat parkbeheerder Wim 
van Hilten al klaar om ons te 
verwelkomen. Hoewel het een 
windstille winterochtend is, 
gaan we gauw naar binnen 
voor een warme bak koffie.

Bij het passeren van het toegangshek valt ons 
al meteen op dat de club dit jaar 50 jaar be-
staat, en Wim vertelt dat het hele jaar door en 
bij alle activiteiten hier aandacht aan besteed 
zal worden. Het wordt dus een echt feestjaar 
voor de leden en gasten van LTC Wings.

Verlichte kunstgrasbanen
In het verleden konden de leden op de zes 
gravelbanen terecht, maar dan kon er niet 
het hele jaar gespeeld worden. Dat kan nu 
wel, want tegenwoordig liggen er zes prima 
kunstgrasbanen, die ’s-avonds verlicht zijn. 
En natuurlijk met door de gemeente gesub-
sidieerde ledlampen, waardoor men op jaar-
basis zo’n 7 tot 8 duizend euro bespaart. 

Goede samenwerking met  
gemeente
Wim benadrukt hoe belangrijk het is dat er 
een goede samenwerking bestaat tussen 
gemeente en verenigingen. De gemeente 
kent alle vaste contactpersonen bij Wings 
en dat werkt optimaal.
De gemeente is eigenaar van het hele com-
plex met de tenniskantine en de naast-
liggende sporthal, de vereniging betaalt 
erfpacht voor de banen en huur voor de 
kantine. Corona heeft aangetoond hoeveel 
gebruik men maakt van het overdekte ter-
ras, en daarom heeft men nu plannen om dit 
met zo’n vijf meter uit te breiden. 

Prima taakverdeling
Het bestuur bestaat uit drie mensen die 
het dagelijks bestuur vormen (voorzitter, 
secretaris en penningmeester), aangevuld 
met vier bestuursleden die de verschillende 
commissies (jeugd-, activiteiten-, kantine- 
en parkcommissie) aansturen. Binnen het 
bestuur zijn prima afspraken gemaakt over 
de taakverdeling, dus iedereen weet waar-
voor hij of zij verantwoordelijk is. Stabiliteit 
binnen het bestuur is voor een vereniging 
heel belangrijk, en dat wordt bij Wings be-
vestigd. Het is dan ook niet moeilijk om nieu-
we bestuursleden te vinden als dat nodig is. 

De vereniging telt zo’n vierhonderd leden, 
waarvan een kwart bestaat uit jeugdleden. 
Deze laatste betalen een lagere contribu-
tie en krijgen les van tennisschool All-In uit 
Hoorn, waarmee de vereniging al jarenlang 
een uitstekende samenwerking heeft. Nu 
door corona de tennislessen in De Koedshal 

niet door kunnen gaan, stelt de vereniging 
de banen beschikbaar.
Helaas zijn de inkomsten door corona sterk 
achteruitgegaan, en noteert men een verlies 
op de kantine-inkomsten, maar de vereni-
ging kon gebruikmaken van de compensa-
tieregeling vanuit de overheid. Zonder die 
steun zouden ze het ook niet redden. 

Tegenprestatie leden
De leden moeten ook iets terug doen voor de 
vereniging in de vorm van twee kantinedien-
sten per jaar, waarvan er één verplicht is, en 
één indien gewenst afgekocht kan worden. 
Daarnaast worden de vrijwilligers gekoes-
terd met een kortingskaart, Kerstattentie, ca-
deaubon, en jaarlijkse feestavond. 
Vrijwilligers zijn voor een vereniging ontzet-
tend belangrijk, maar Wim zou het toejuichen 
als ook raadsleden wat vaker belangstelling 
en betrokkenheid bij de vereniging laten zien, 
en niet alleen langskomen wanneer bijvoor-

beeld subsidie wordt aangevraagd voor aan-
passing van de verlichting met ledlampen. 
Laat gewoon eens wat vaker je gezicht zien!

Tompoucen 
Op deze wat kille maandagochtend is een 
vaste kleine groep van vier niet meer zo 
jonge kerels op de baan voor de kantine de 
stramme spieren aan het testen, en wordt 
hard gelachen als de ene maat “laat gaan!” 
roept, en de ander daar even later niet zo 
blij mee is. In het weekend lijkt er buiten het 
seizoen minder gebruik gemaakt te worden 
van de banen, maar op de donderdagoch-
tend is ook een vaste groep actief. Een groep 
die met vier man is begonnen, en nu bestaat 
uit zestien man. Die groei is wel begrijpelijk, 
want de initiatiefnemer heeft ingevoerd dat 
bij iedere verjaardag getrakteerd moet wor-
den op tompoucen! 
We moeten dan nog maar een keer op een 
donderdag langs gaan ….!

In april 2021 nam John Bleeker het stokje over 
van Marga Krijtenberg en werd zo de nieuwe 
bedrijfsleider van ’t Hemmerven. De hoogste 
tijd om nader kennis met hem te maken.
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SPORTCIRCUIT HOOGKARSPEL:  
“HET BRUISENDE SPORT HART 
VAN HOOGKARSPEL”

Het nieuwe Sportcircuit Hoog-
karspel langs de Sluisweg werd 
op 3 oktober 2021 officieel geo-
pend.  Op het multifunctionele 
circuit is het hele jaar gelegen-
heid voor sporten als wielren-
nen, skeeleren, hardlopen en 
buitengym. Vrijwilliger Omar 
Sasbrink van IJsclub Hoogkar-
spel vertelt.

“Ik wilde wel in de commissie Sportcircuit 
van de IJsclub en helpen met de ledenloop. 
Uiteindelijk werd ik gevraagd om coördinator 
te worden.  Ik kreeg een budget van het be-
stuur van de ijsclub voor de eerste investerin-
gen op het Sportcircuit en bestuurslid Theo 
Onneweer werd mijn vaste contactpersoon. 
Er moesten contacten worden gelegd met 
mensen en partijen om het gebruik van het 
Sportcircuit aan te zwengelen. Het infor-
matiescherm werd opgehangen, een wa-
tertap geregeld, de lichtinstallatie moest 
worden opgestart en een start/finish boog 
werd geplaatst.”

“Laten we het nog beter maken dan het al is, 
zo’n fijne plek moeten we koesteren met zijn allen.”

“De activiteiten op het Sportcircuit zijn su-
per om te zien. Meiden die kickboksen, 
kinderen die lekker aan het donderjagen 
zijn op de baan met stepjes of een balletje 
trappen op het middenterrein. Of die super-
fitte gasten die aan het trainen zijn. Dat zie 
ik graag. Vooral als mensen spontaan een 
praatje maken. Dat zouden we veel vaker 
moeten doen en gelukkig zie ik dat gebeu-
ren. Mooi is dat.” 

Uitdagingen
“Natuurlijk zijn er ook zaken rondom het 
Sportcircuit die beter kunnen. Houtsnippers 
op de baan zijn een doorn in het oog en het 
is gevaarlijk voor de skeeleraars. Dat moet 
nog worden verbeterd. Van mei tot septem-

ber wordt de baan elke donderdag geveegd 
met een nieuwe elektrische bezemmachine.  
De ijsclub zoekt nog een paar bezemmees-
ters.  We willen de asfaltbaan in het skeeler-
seizoen altijd vuilvrij.
We zijn ook nog bezig om de verlichting be-
ter in lijn te krijgen met het daadwerkelijke 
gebruik.  Dat gaan we nog verder optimali-
seren op een slimme manier om de hinder 
bij omwonenden te minimaliseren.”

Huidige activiteiten en  
de toekomst
“Het circuit is al aardig in gebruik voor di-
verse georganiseerde activiteiten. Zo is het 
hardlopen een jaar geleden geïntroduceerd 
op het Sportcircuit via “FIT in Westfriesland” 
van Thijs Vlam. Sindsdien zie ik de groep-
jes steeds groter worden. Ik word er blij van 
als ik ze lekker actief zie op het Sportcircuit. 
Thijs wil graag zijn basis in Venhuizen, maar 
ik maak het zo aantrekkelijk dat “FIT in West-
friesland” actief blijft met hardlooptrainin-
gen op het Sportcircuit.”

“Begin 2021 hebben we als ijsclub en So-
lid Aqua ook een super start gemaakt met 
skeelertraining voor de jeugd. Wat waren die 
trainers van Solid Aqua en IJsclub Hoogkar-
spel goed bezig vorig seizoen (met dank aan 
Nina, Dewi en Samantha). Elke donderdag van 
mei tot september spatte het plezier ervan af 
met 35 tot 40 kinderen. Dat heeft mij echt heel 
veel energie gegeven, en in 2022 gaan we ook 

aan de slag voor de volwassen skeelerrijders.”
“Huttendorp 2021 was best spannend met 
een heel nieuw circuit, maar ook daar werd 
een goede modus voor gevonden, en de 
2022-editie wordt nog beter! Verder was er 
IJspret 2021 in februari, in de nieuwe vorm 
op het nieuwe circuit. Landijsbaan “De Deur-
louper” is er ook op vooruit gegaan. Mensen 
die zelf niet schaatsen, kunnen nu een mooi 
rondje wandelen rond de landijsbaan en kij-
ken naar het schaatsplezier. Terecht dat de 
naam “Landijsbaan De Deurlouper” pronkt 
op het clubgebouw.”

Rol clubgebouw
“Het bestuur van IJsclub Hoogkarspel is 
zich nog aan het beraden of en hoe het ver-
bouwde clubgebouw een rol kan gaan spe-
len voor het Sportcircuit. Er zijn gedachten 
om sportende groepen die wekelijks op het 
Sportcircuit trainen de mogelijkheid te bie-
den in het clubgebouw nog even na te zit-
ten. Er zitten best wel wat haken en ogen 
aan. Ik zou het fantastisch vinden als we van 
het clubgebouw een fysieke sociale sport 
“hub” kunnen maken. Mijn ambitie is in ieder 
geval groot, en ik hoop mensen in Hoogkar-
spel mee te krijgen om van het Sportcircuit 
een nog groter succes te maken.”

“Op 18 juni 2022 staat de eerste Sport en 
Speldag gepland, en een enthousiast team 
van de ijsclub is daar al druk mee bezig. Het 
wordt vast een prachtige dag, dus hou de 
berichtgeving hierover in de gaten.”

Oproep 
“Er moeten nog veel zaken op het Sportcircuit 
gerealiseerd worden, en daarom roep ik na-
mens IJsclub Hoogkarspel iedereen op die wil 
meehelpen of leuke activiteiten op het Sport-
circuit wil organiseren, om zich te melden via 
admin@sportcircuithoogkarspel.nl of via 
het contactformulier op www.sportcircuit 
hoogkarspel.nl .”

“Je moet het zelf doen, maar de IJsclub faci-
liteert graag, zoals bijvoorbeeld destijds bij 
de marathon van Harry Schutte. Samen ko-
men we een heel eind.” 

MUZIEKONDERWIJS 
EN VEEL PLEZIER!

De Muziekunie bestaat sinds 
27 augustus 2020, opgericht 
door Gisla Bruitsman en Pien 
Straesser, beiden werknemer 
van muziekschool MOW die in 
juni van dat jaar failliet werd 
verklaard. 

Dit faillissement betekende dat er geen mu-
ziekonderwijs meer zou zijn in Drechterland, 
niet voor leerlingen die in hun vrije tijd graag 
hun muzikale hobby uitoefenen, niet voor 
basisschoolleerlingen die wekelijks muzie-
klessen kregen van een vakleerkracht! Het 
was een leeg vooruitzicht … 

Gisla en Pien geloven er heilig in: muziek 
is goed voor je, het stimuleert de ontwik-
keling van jonge kinderen, je leert anders 
luisteren, werkt samen en er worden nieu-
we verbindingen in de hersenen aange-
legd. Ook op oudere  leeftijd  is het fijn om 
een instrument te leren spelen of bijvoor-
beeld opnieuw op te pakken wat je vroeger 
hebt geleerd. Dat deze mogelijkheid in één 
klap helemaal weg zou vallen was voor hen 

geen optie! Ze hebben een paar maanden 
keihard gewerkt om een rechtsvorm te be-
denken, samenwerking met de West-Friese 
bibliotheken te onderzoeken, collega’s te 
enthousiasmeren, enzovoorts. 

Subsidie muziekonderwijs
Er was namelijk nog wel subsidie voor mu-
ziekonderwijs in Drechterland, maar dat kun 
je niet als zzp-er krijgen, er moet een rechts-
vorm zijn. Gelukkig waren veel collega’s 
enthousiast en ook de beleidsmedewerker 
van de gemeente hielp mee het proces te 
stroomlijnen. Voor de gemeente ook be-
langrijk dat er een centrale plek is waar men 
naartoe kan voor muziekonderwijs van en-
thousiaste en gediplomeerde docenten. 
Anderhalf jaar later zijn ze met een goed ge-
vuld docentencollectief verbonden in een 
stichting, waardoor ze, behalve de individu-
ele muzieklessen, ook samenspel projec-
ten kunnen organiseren en sfeervolle leer-
lingenconcerten in de Hervormde Kerk in 
Hoogkarspel. In februari van dit jaar zijn drie 
groepslessen gestart: ukelele voor kinderen, 
gitaarles voor kinderen en een cursus ukele-

le voor leerkrachten. De inschrijvingen hier-
voor stroomden binnen.

Muzieklessen
Bij de Muziekunie kun je allerlei instrumen-
ten leren bespelen: gitaar en basgitaar, 
trompet, viool, cello, harp, blokfluit, klarinet, 
drums, piano, saxofoon, keyboard, hobo 
en zang. De lessen worden gegeven in de 
Meester Spigtschool en in clubgebouw 
Odeon. In Het Kerspel en ’t Skitteljacht wor-
den wekelijkse muzieklessen verzorgd door 
vakleerkrachten die zijn aangesloten bij de 
Muziekunie. In de toekomst willen Gisla en 
Pien graag verder met het opstarten van 
een project voor bands, het liefst in samen-
werking met meerdere partners in de regio. 
Een eerste aanzet is er al geweest, contact 
met andere muziekdocenten en een jon-
gerenwerker. De bedoeling is een interre-
gionaal project waarin jongeren met elkaar 
bandjes kunnen vormen en zowel online als 
live kunnen oefenen. Daar gaat nog wel wat 
werk in zitten …

Veel bewondering voor Gisla en Pien, die 
vanuit hun passie voor muziek het mu-
ziekonderwijs hebben laten voortbestaan in 
onze gemeente. Met hulp van anderen uiter-
aard. Maar hun eigen passie voor muziek was 
het prille begin van een oneindig aanbod van 
muziek en muzieklessen in Drechterland.

Vakleerkracht muziek en gitarist Jesper Huisman 

verzorgt de cursus ukelele voor leerkrachten, op 

de foto zie je hem met klarinet-leerling Pepijn die 

helpt de ukeleles te verzamelen.
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“HET HOF VAN DRECHTJE”
Is “Knarrenhof” een oneerbie-
dige naam? De twee bestuurs-
leden Greet Hekelaar en Afra 
Neuvel van het “Hof van Drecht-
je” - voor een toekomstige Knar-
renhof in Hoogkarspel - vinden 
van niet. De naam is afkomstig 
van Koot en De Bie, die als ou-
dere jongeren (54 en 52) “Kras-
se Knarren” spelen, zo geven 
zij aan. Een mooie opmaat voor 
een gezellig gesprek.

Wat is een ‘Knarrenhof?’
“Een Knarrenhof is de combinatie van de 
hofjes van vroeger met het gemak van he-
den. Hierdoor ontstaat een uniek concept 
van veilig wonen met veel privacy en tege-
lijkertijd alle voordelen van samenwonen. 
Knarrenhof is namelijk bedoeld voor men-

sen die het leuk vinden elkaar af en toe te 
helpen, maar hierin geen verplichting willen. 
Het is immers geen woongroep. Wel is het 
een vrijblijvende gemeenschap waar je van 
elkaars  kennis,  kunde  en  gezelschap  profi-
teert. Dit is ideaal voor de moderne senior 
die zelfstandig wil blijven, en die steeds min-
der op mantelzorg en kinderen kan terug-
vallen”, aldus de landelijke stichting Knar-
renhof, die sinds 2010 bestaat.

Bestuur en locatie
In september 2018 is een initiatiefgroep in 
het leven geroepen om een Knarrenhof in 
Hoogkarspel te realiseren. De groep bestaat 
uit Trees Seijs, Piet Ooteman, Wim de Boone 
en Dilly Koetsier. Later aangevuld met Greet 
Hekelaar, Afra Neuvel en Cees Degeling.  Het 
wordt een hof met een mix van sociale huur- 
en koopwoningen van circa twintig (bij voor-

keur) grondgebonden woningen. Men wil 
gelijkvloerse en levensloopbestendige wo-
ningen bouwen en niet al te ver van het sta-
tion en het centrum. De zoektocht naar een 
geschikte bouwlocatie was niet gemakkelijk. 
Uiteindelijk heeft men aan de Anjerstraat, 
tussen het zwembad en de tennisbanen, een 
geschikte plek gevonden. Via de ophaalbrug 
wordt het toekomstige terrein ontsloten.

Veel animo!
In november 2019 organiseerde de Knar-
renhof-groep een informatiebijeenkomst 
in het gemeentehuis waar maar liefst 200 
geïnteresseerden aanwezig waren. Na een 
inleiding van het bestuur Hof van Drechtje, 
gaf de landelijke Knarrenhof-stichting tekst 
en uitleg over het op te richten hof. Zij zijn 
een onmisbare schakel in de uiteindelijke re-
alisatie en ondersteunt de lokale vereniging 
o.a.  op financieel,  juridisch en bouwkundig 
terrein. Ook gaf Woningstichting Het Groot-
slag informatie over huurmogelijkheden en 
werd de gemeente vertegenwoordigd door 
de wethouders Dirk te Grotenhuis (opge-
volgd door Simone Visser-Botman) en Yvon-
ne Roos-Bakker.

Stand van zaken
In november 2021 is de intentieovereenkomst 
getekend tussen de gemeente Drechterland 
en het bestuur van het Hof van Drechtje. 
Een feestelijke mijlpaal! Nu kunnen allerlei 
onderzoeken en het uitwerken van plannen 
van start gaan. Ongeveer vijftig huishoudens 
hebben interesse getoond om op de loca-
tie Anjerstraat te gaan wonen. De landelijke 
stichting houdt intakegesprekken met even-
tuele toekomstige bewoners waarin weder-
zijdse verwachtingen en vragen kunnen wor-
den besproken.

Omwonenden
De buurt is ongerust over de komst van het 
plan. Afra en Greet geven aan dat de ver-
eniging en de gemeente de omwonenden 
steeds probeert mee te nemen in de stap-
pen die genomen moeten worden in de rea-
lisatie van de bouw.

De bebouwing
De circa twintig woningen worden in een 
carré om een binnentuin gebouwd, zodat 
het een mooi, groen wijkje wordt. Ook wordt 
een hof-gebouw gebouwd, waarin geza-
menlijke activiteiten kunnen plaatsvinden.

Tot slot
Greet en Afra hopen van harte dat men zo 
spoedig mogelijk kan starten met de bouw. 
Ervaringen van andere Knarrenhofjes zijn 
dermate positief dat men erg gemotiveerd 
is om dit ook in Hoogkarspel te realiseren. 
Onder senioren leeft een duidelijke behoef-
te voor een dergelijke huisvesting, waarbij 
het sociale aspect een grote rol speelt. 

Wij wensen de enthousiaste Knarrenhof- 
werkgroep veel succes met de ontwikkeling 
van dit mooie plan.

Heeft u interesse in dit toekomstige 
Knarrenhof, dan kunt u de website 
https://knarrenhof.nl/drechterland 
raadplegen. Voor vragen kunt u mailen 
naar hofvandrechtje@gmail.com

EEN LEVEN  
LANG SPORTEN

Het is inmiddels een begrip in 
Nederland “Walking voetbal”. 
Je bent zo jong als je jezelf voelt 
en nooit te oud om te leren. 
Dat zijn de basisprincipes van 
“Walking voetbal”, een nieuwe 
voetbalvorm voor 55-plussers 
in Drechterland. Dat bewijst 
deze voetbalvorm waarbij in 
wandeltempo op een kwart veld 
wordt gespeeld. 

Tijdens een partijtje mag niet worden ge-
rend, mogen geen slidings worden gemaakt 
en de bal mag niet boven heuphoogte ko-
men. Via “Walking voetbal” kun je een leven 
lang van voetbal blijven genieten.
In Drechterland hebben ze het inmiddels 
ook ontdekt. Vanaf eind oktober 2021 heeft 
Spirit ‘30 in Hoogkarspel een heuse groep 
van plus minus twintig man die zich elke 
vrijdagochtend rond 9.30 uur rond de kof-
fietafel  in  de  Spirit-kantine  verzamelt.  De 

koffie  staat  klaar  en  er  zorgt  altijd wel  ie-
mand voor de koek. De nieuwtjes worden 
doorgesproken en de slechte grappen 
gaan over tafel. Het is met recht een gemê-
leerd gezelschap.

Warming-up
In feite een grote groep mannen die het alle-
maal plezierig vinden om even fysiek lekker 
aan de slag te gaan.
Spirit  heeft  invulling gegeven aan een flin-
ke warming-up nog voordat er een bal aan 
te pas komt. Onder leiding van een van de 
betere hardlopers van Nederland, momen-
teel looptrainer bij SAV en jeugdtrainer bij 
De Valken, wordt dertig minuten lang aan 
de conditie gewerkt. Alle spieren worden 
opgewarmd zodat blessures zoveel mogelijk 
kunnen worden voorkomen.

Jonge honden
Daarna komen de ballen en wordt de tech-
niek bijgespijkerd, zoals de bal in één keer 
spelen en vooral de bal laag houden. En dan 
kan het feest beginnen: twee keer twintig 
minuten een partijvorm. Het lijken dan wel 
jonge honden die opeens worden losgela-
ten. De olympische gedachte “meedoen is 
belangrijker dan winnen” wordt hier ook in 
acht genomen, maar het wordt al snel dui-
delijk dat verliezen toch echt geen optie is. 
Nu zij een aantal maanden aan het spelen 
zijn, hebben zij al aardig in de gaten hoe zij 
de teams moeten indelen om een mooie 
evenwichtige partij op de mat te leggen.
De tijd vliegt voorbij en als er voor de laatste 
keer wordt gefloten worden de trainingsat-
tributen en de ballen opgeruimd en gaan 

ze nog even naar de kantine voor een lek-
kere kop koffie.

Velden Spirit beschikbaar
Vanuit het bestuur hebben Michel Reus en 
Timo Groot alle vrijheid gekregen om het 
“Walking voetbal” van de grond te krijgen. 
Samen met de mannen van het eerste uur is 
in een paar maanden iets moois tot stand ge-
komen. Zij geloven erin dat een grote groep 
mannen het mooi vinden om eens in de 
week op deze manier met elkaar te sporten. 
De velden en de kantine van Spirit zijn van 
maandag tot en met vrijdag overdag be-
schikbaar. Wat zou het mooi zijn als die een 
aantal keren per week door de doelgroep van 
55-plus wordt gebruikt. Dat kan natuurlijk 
zowel voor vrouwen als mannen zijn, en ook 
voor bijvoorbeeld een potje volleybal of ander 
balspel. Spirit staat open voor verschillende 
initiatieven, van conditietrainingen tot een 
spelletjes- of kaartmiddag in de kantine.

Verslavend
Team Sport Services heeft Spirit geweldig on-
dersteund om het “Walking voetbal” van de 
grond te krijgen. Er ligt een mooie basis en nu 
is het aan de verenigingen en de 55-plussers 
om er voor Drechterland een nog groter suc-
ces van te maken. Brede sport heeft veel toe-
komst, maar je moet het samen oppakken.
Wil je kennis maken met “Walking voetbal” 
schroom dan niet om op vrijdagochtend een 
keer een training mee te doen. Kijk zelf maar 
of het iets voor je is. Tenslotte nog een waar-
schuwing vooraf: het is verslavend, al was het 
alleen  al  voor  dat  gezellige  koffie  moment. 
Plezier maak je samen!

Op de foto, v.ln.r.: Greet Hekelaar, Afra Neuvel, Piet Ooteman, Trees Seijs, Cees Degeling, Dilly Koetsier 

(Wim de Boone ontbreekt).
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DirkJan Mak is een zelfstandig ondernemer 
en eigenaar van DirkJan Mak Restauratie en 
Timmerwerk. Hij woont in Hoogkarspel en zijn 
werkplaats is gevestigd in Oosterblokker.  
Een echte Drechterlander dus!

SPORTIEVE ZELFSTANDIG  
ONDERNEMER IN DRECHTERLAND

“Wie is DirkJan Mak?”
“Ik ben geboren in Oosterblokker en heb 
hier jarenlang gewoond. Voor de liefde ben 
ik toentertijd naar Hoogkarspel verhuisd en 
daar ben ik gebleven. Een mooi middelpunt 
voor mij en m’n vriendin en met veel facili-
teiten. Hoogkarspel ervaar ik, net als Ooster-
blokker, als een erg gezellig dorp, beide met 
een hechte gemeenschap.”

“Wat is jouw band verder met 
Drechterland?”
“Mijn hele leven woon ik al in Drechterland. 
Daarnaast heb ik erg veel connecties binnen 
de gemeente voor mijn werk. Ik werk veel 
samen met allerlei andere bedrijven binnen 
Drechterland. Denk hierbij aan leveranciers, 
onderaannemers en mijn verzekerings-
maatschappij. Ook sport ik veel en maak ik 

vaak gebruik van de sportfaciliteiten binnen 
de gemeente.”

“Sinds wanneer ben je zelfstandig 
ondernemer?”
“Sinds 15 juni 2011 om precies te zijn. Toen heb 
ik mijn bedrijf DirkJan Mak Restauratie en Tim-
merwerk aangemeld bij de Kamer van Koop-
handel. Nadat ik een jaar op reis ben geweest 
en Australië heb bezocht, ging ik nadenken wat 
ik wilde gaan doen. Een aantal mensen advi-
seerde mij om voor mezelf te beginnen, en uit-
eindelijk heb ik besloten om dit te gaan doen.”

“Je bent op reis geweest naar 
Australië. Waarom heb je deze 
stap ondernomen?”
“Op het moment dat ik klaar was met m’n 
MBO-4 opleiding wist ik niet precies wat ik 

wilde. Ik kon doorleren op het HBO of even 
tijd voor mezelf nemen. Voor mijn gevoel 
voegde een HBO opleiding weinig toe. Ik 
wilde immers timmeren en een HBO oplei-
ding is vaak erg theoretisch. Een jaar Austra-
lië zag ik wel zitten! Hier heb ik enorm veel 
geleerd en ik denk nog vaak terug aan de 
geweldige belevenissen en ervaringen. Ik 
kan het iedereen aanraden!”

“Welke ervaring had je voordat je 
voor jezelf begon?”
“Al vanaf mijn 14de werkte ik op de zaterda-
gen en in de vakanties bij een timmerbedrijf 
in Oosterblokker. Dit bedrijf was van mijn 
neef en bij hem ging ik aan het werk. We ver-
bouwden onder andere boerderijen en kwa-
men zo uit bij een klus in Opperdoes. Mijn 
neef maakte de keuze om te stoppen met 
zijn bedrijf en daardoor kwam deze klus ook 
stil te staan. De eigenaar van de boerderij be-
naderde mij met de vraag of ik de klus wilde 
afmaken. Dit heb ik gedaan en op mijn 18de 
heb ik dus al redelijk zelfstandig een boerde-
rij verbouwd. Naast deze werkervaring ben ik 
na de middelbare school naar het Hout- en 
Meubileringscollege in Amsterdam gegaan. 
Hier heb ik MBO, niveau 3 en 4 gedaan. Tij-
dens en na deze opleiding heb ik ook ge-
werkt bij bedrijven in de scheepsbouw, meu-
belmakers en bij bouwrestaurateurs.”

“Hoe ziet je bedrijf er op dit 
moment uit?”
“Mijn werkplaats is aan de Zuiderdracht in 
Oosterblokker, nabij mijn ouderlijk huis. Op dit 
moment heb ik één vaste werknemer en daar-
naast vaak één á twee zzp’ers in dienst. Ik vind 
het vaak prettig om met z’n vieren te kunnen 
werken zodat je twee koppeltjes kunt maken.”

“Waarin is DirkJan Mak  
Restauratie en Timmerwerk 
gespecialiseerd?”
“Vanuit de opleidingen zijn we vooral ge-
specialiseerd in het fijne timmerwerk, zoals 
het maken van inbouwkasten en dergelijke. 

Daarnaast doen we ook veel totale verbou-
wingen, buitenhuizen en aanbouw. We ne-
men dan het werk aan en zorgen ook voor 
de onderaannemers, zoals de loodgieter en 
stukadoor. Wij zijn daardoor een echt all-
round bedrijf. We doen zowel interieur als 
exterieur en vaak de combinatie.”

“Wat hoop je in de toekomst nog 
te bereiken met je bedrijf?”
“Mensen vragen vaak aan me of ik groter wil 
worden, maar ik vind het juist mooi om een 
klein bedrijf te blijven. Ik merk vaak dat men-
sen dit prettig vinden. Ze weten met wie ze 
te maken hebben en er is een duidelijk aan-
spreekpunt. Ze vragen om DirkJan Mak en 
krijgen ook DirkJan Mak, niet iemand an-
ders die uiteindelijk het werk uitvoert. Ik wil 
graag een goede naam opbouwen, met een 
bedrijf dat goed werk levert, afspraken na-
komt en met tevreden klanten. We zijn een 
hecht team met betrokken mensen, dat wil 
ik graag zo houden!”

“Samen met je verloofde heb je 
een ander huis gekocht maar 
jullie wonen hier nog niet. 
Wat zijn jullie plannen?”
“We hebben erg leuke plannen en op dit mo-
ment is de architect tekeningen aan het ma-
ken. Als die klaar zijn gaan we het aanvragen 
bij de gemeente. Op dit moment denken we 
dat de woning aan de Streekweg gesloopt 
gaat worden en gaan we daar ons droomhuis 
proberen te realiseren. Of dit een grote ver-
bouwing of echte sloop gaat worden moeten 
we nog onderzoeken. Wat we wel weten is dat 
we een supermooi huis gaan neerzetten dat 
voldoet aan al onze wensen: ons droomhuis!”

“Jullie gaan ook nog trouwen. 
Wanneer staat dit op de planning?”
“Dit gaat gebeuren op 18 juni 2022. We gaan 
ervanuit dat het dit jaar wél door kan gaan. 
De plannen hebben we al twee jaar klaarlig-
gen, maar die konden niet doorgaan door de 
coronamaatregelen. We gaan trouwen in de 
tuin van mijn ouderlijk huis, natuurlijk in de 
gemeente Drechterland. Hier zetten we een 
grote tent neer, waar de ceremonie en het 
feest gehouden zullen worden. Wij kijken 
hier enorm naar uit en dit gaat een onverge-
telijke dag worden!”

WONEN IN EEN KLOOSTER
Een hartelijke ontvangst door 
Theo en Trudie Jaring, tevreden 
bewoners van een appartement 
in het voormalige Ursulinen-
klooster aan de Tuinstraat (“bij 
de eendjes”) in Hoogkarspel.  

Het klooster voor de Ursulinen is in 1950 ge-
bouwd. Zij woonden in het begin met 23 
zusters. Veel leden van deze orde werkten in 
het basis- en speciaal onderwijs, maar ook 
op de Huishoudschool in Hoogkarspel. 
De kloostertuin was een idyllisch geheel. Als 
kind mocht je er niet komen, het had iets 
magisch en dan is het leuk…. Ik zie de zus-
ters nog voor me: lopend naast elkaar in hun 
kenmerkende zwarte kledij. 

Nieuwe bestemming
De zusters hebben tot 1996 aan de Tuinstraat 
gewoond. Daarna zijn ze verhuisd naar het 
klooster in Bergen en het gebouw kwam te 
koop. Er waren aanvankelijk weinig geïnte-
resseerde kopers. De sloophamer dreigde 
zelfs, totdat de families Te Grotenhuis en 
Valentijn het pand kochten en er gingen 

wonen. Zij noemden hun nieuwe onderko-
men “Het Behouden Huys”, naar het houten 
onderkomen dat in 1596 (!) door Willem Ba-
rentsz. met zijn bemanning op Nova Zembla 
werd gebouwd voor een gedwongen over-
wintering. Zij gebruikten daarvoor het wrak-
hout van hun vergane schip. 
Het ruime pand werd niet alleen gebruikt 
voor bewoning, maar heeft ook gediend als 
dependance van de politie, voor maatschap-
pelijk werk en als kantoorruimte voor een 
bedrijf dat consumentenonderzoek deed.
De kapel werd gebruikt voor cursussen, 
maar ook als trouwlocatie. In deze fraaie 
ruimte is door kunstenaars een muurschil-
dering aangebracht met een verwijzing naar 
de overwintering op Nova Zembla.

In andere handen
In 2016 werd het pand aangekocht door twee 
broers van Schouten Verlichting. Deze nieu-
we eigenaren lieten in het pand 16 huurap-
partementen bouwen. De verbouwing heeft 
anderhalf jaar geduurd. Het gebouw werd 
helemaal gestript: het hele dak is vernieuwd, 
nieuwe tussenmuren gebouwd. Er zijn veel 

energiebesparende middelen toegepast. 
Omdat het gebouw een monumentenstatus 
heeft mocht er geen dubbele beglazing wor-
den aangebracht. Er is nu monumentenglas 
gebruikt. De woningen worden verwarmd 
door middel van blokverwarming vanuit één 
centrale gasketel. De appartementen variëren 
in grootte van 50 tot 120m2. Oude stijlkenmer-
ken zoals glas in loodramen, stalen ramen en 
deuren, gangtegels en een wit heiligenbeeld 
in een muur zijn bewaard gebleven.

En dan komen de eerste  
bewoners…… 
De familie Jaring verhuisde een half jaar gele-
den van de Dahliastraat in Hoogkarspel naar 
het appartement aan de Tuinstraat. Deze 
verhuizing werd enigszins bespoedigd door-
dat hun dochter en schoonzoon hun huis in 
de Dahliastraat graag wilden overnemen. Zo 
konden ze plaats maken voor een jong gezin. 
Hemelsbreed is de afstand 500 meter, waar-
door zij ook hun kleinzoon vaak zien. De poe-
zen Bella en Jippie verhuisden mee. Kat Siep 
gaf de voorkeur om in het oude huis te blij-
ven. Theo en Trudie wonen naast de voorma-

lige hoofdingang met de kenmerkende ijze-
ren deur. Die hoofdingang is nu hun hal waar 
ook een toilet is ondergebracht. Hun appar-
tement meet 65 m2, bestaande uit een rui-
me woonkamer en slaapkamer. Het uitzicht 
op de vijver is fraai. Vóór hun appartement 
kunnen ze buiten zitten, maar dat kan ook in 
de grote binnentuin. Zij hebben daarnaast de 
beschikking over een buitenberging. Op het 
terrein liggen 18 parkeerplaatsen.
De beslissing om in een appartement te 
gaan wonen was wel ingrijpend, maar Theo 
en Trudie zijn erg tevreden over nieuwe on-
derkomen. Ze wonen er met veel plezier en 
het appartement geeft hen rust!
We wensen de familie Jaring veel woonple-
zier toe.
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WAAR WERKEN WIJ AAN  
IN DE ACHT KERNEN?
Hoogkarspel
·  Een ontsluitingsweg voor bewoners Rei-

gersborg van de Tolweg naar de Drechter-
landseweg, gecombineerd met een vaar-
route van Hoogkarspel naar De Weelen.

·  Doortrekken van het wandelpad van het 
dorpsbos naar het wandelpad bij de Tolweg.

·  Onderzoek naar een noord-zuidverbin-
ding om landbouwverkeer zo veel mo-
gelijk buiten de kern om te laten rijden. 
CDA Drechterland vindt het nog steeds 
een gemiste kans dat er geen parallel-
weg naast de doorsteek van de N307 
is aangelegd. Er is veel agrarisch ver-

keer op de Nieuweweg. We willen de 
noord-zuidverbinding onderzoeken, zo-
dat agrarisch verkeer niet door het dorp 
hoeft te rijden.

350 nieuwe woningen.

Oosterblokker
·  Verbod voor doorgaand vrachtverkeer op 

de Boekert en herinrichting van het gebied 
van Noorderdracht tot Zuiderdracht.

25 nieuwe woningen.

Schellinkhout
·  Het dorpshuis in Schellinkhout moet een 

bredere functie krijgen. Dus niet alleen 
open zijn voor verenigingen, maar brede 
openingstijden, een terras, de mogelijk-
heid om een feestje te geven of een hapje 
te eten. 

60 nieuwe woningen.

Venhuizen/Hem
·  We vinden dat het centrum van Venhui-

zen snel opgeknapt moet worden. We 
willen een aantrekkelijk dorpsplein met 
ruimte voor een weekmarkt.

·  We willen verlichting op de Koggeweg.
·  Bij nieuwbouw achter het Twijver in Ven-

huizen pleiten wij voor een ontsluiting via 
de Westerkerkweg.

·  Een woon-hof voor ouderen.
Meer dan 400 nieuwe woningen.

Westwoud
Herinrichting van het sportcomplex van 
Woudia en aangrenzende huurwoningen.
In overleg met het Waterschap willen we 
de nieuwe woonwijk aan de Dr. Wijtema-
laan doorvaarbaar maken en aan laten slui-
ten bij de vaarroutes in West-Friesland.
Meer dan 120 nieuwe woningen.

Wijdenes/ Oosterleek
Dorpshuis De Wiekslag verdient opwaar-
dering zodat jong en oud in een eigentijd-
se voorziening elkaar kunnen ontmoeten 
en activiteiten kunnen organiseren in een 
gezellige ruimte.
30 nieuwe woningen.

Op deze twee pagina’s stellen al onze kandidaten zich aan u voor 
en geven zij op hun eigen manier aan wat zij belangrijk vinden 
voor onze gemeente en voor u als inwoner. Daarmee geven zij 
samen uitdrukking aan ons motto Thuis in Drechterland!Thuis in Drechterland!

1   VISSER-BOTMAN
SIMONE

Een gemeente waar iedereen 
meetelt en mee kan doen, dat is 
waar ik voor ga.
Ik zet in op een Drechterland dat 
zich ontwikkelt, maar voldoende 
dorps blijft om de gemeenschap 
in stand te houden. Sport, cultuur en ontmoeting zijn 
van levensbelang voor een gemeenschap waarin men-
sen naar elkaar omkijken.

4   ROOD
PIETER

•  Ik sta voor een veilige en gezelli-
ge kermis in elk dorp. Duidelijke 
regels maar zonder betutteling!

•  Het bouwen van meer betaalba-
re woningen in eigen dorp, zodat 
mensen ook kunnen wonen waar 
ze zich thuis voelen.

•  Een gemeente waarin iedereen mee kan doen en waar 
we ook omkijken naar mensen die hulp nodig hebben.

•  Het ondersteunen van maatschappelijke initiatieven 
en verenigingen.

•  Het is belangrijk dat er voldoende te doen is voor de 
jeugd en dat zij hier zelf een stem in hebben. Voor de 
kinderen veilige speelplaatsen in de buurt.

•  Als u een goed idee heeft of denkt dat wij iets over 
het hoofd hebben gezien, deel dit dan met ons. Graag 
ondersteunen wij u bij de uitwerking van uw initiatief.

7    NEEFJES
WIM

Dat vooral de komende jaren 
Drechterland zich inzet voor de 
leefbaarheid en voorzieningen 
zoals het nieuwe wonen voor oud 
en jong in de kleine kernen en 
dat met name, in navolging van 
Schellinkhout en Westwoud, ook in Oosterblokker de 
benodigde woningen voor deze doelgroepen worden 
gebouwd. Als dat lukt is in de gehele gemeente een 
gelijkwaardig voorzieningenniveau aanwezig in zowel 
de grote als kleine kernen van Drechterland.

8   LAAN
SJAAK

Ik ben al jaren actief bij  
Spirit’30, Santana, de Valken, He-
melsbreed, Gemeenschapsveiling 
en de Hemmeromloop. Daar er-
vaar ik, hoe belangrijk verenigin-
gen zijn voor de gemeenschap. 
Het CDA wil dat graag ondersteunen.

10   BRAAKMAN
JAAP

“Er moeten snel woningen ge-
bouwd gaan worden: voor elke 
doelgroep, in elk van onze dorpen 
én afgestemd op de schaal van 
dat dorp. Dan kunnen inwoners 
kiezen waar en hoe ze willen 
wonen, dan kunnen scholen en verenigingen in elke 
plaats behouden blijven.  Eén grote onpersoonlijke 
Vinexlocatie is ongewenst. De inwoners moeten nog 
beter betrokken worden bij de vraagstukken in de ei-
gen wijk en eigen dorp. Het is daarbij belangrijk dat de 
gemeente er zorg voor draagt dat iedereen zich hier 
thuis voelt ongeacht geslacht, gender, leeftijd, sociale 
en culturele achtergrond.”

9   VISSER
JAAP

Plezierige woon en werkomge-
ving met goede voorzieningen 
in iedere kern. Mijn inzet richt 
zich vooral op de belangen van 
de agrarische ondernemers in 
Drechterland, en de belangen van 
Schellinkhout in onze gemeente.

6   BAKKER-BOERKOEL
KARIN

Ik sta voor een veilige en ver-
trouwde leefomgeving. In een 
gemeente waar we er voor elkaar 
zijn, naar elkaar omkijken en ge-
hoord worden. Een Drechterland, 
waarin iedere inwoner telt en 
een stem heeft. Waar het verenigingsleven belangrijk 
is, voor de saamhorigheid in ieder dorp. En Toerisme 
en Recreatie gestimuleerd wordt, door de prachtige 
ligging aan het Markermeer, waar onze mooie regio 
aan gelegen is. Passende woningbouw in ieder kern en 
laadpalen om het elektrisch rijden te bevorderen. 

2   HOF
ROY

Als inwoner van Drechterland 
vind ik het belangrijk dat ieder-
een naar tevredenheid woont en 
leeft in onze gemeente. Daarvoor 
moeten basisvoorzieningen op  
niveau zijn, maar dienen wij er 
ook voor te zorgen dat de directe leefomgeving van 
onze inwoners op orde is. 
Ondersteuning van het verenigingsleven, goede groen- 
en recreatievoorzieningen, stimulering van het op peil 
houden van de lokale middenstand, maar ook onder-
steuning van burgerinitiatieven, vind ik belangrijk om 
onze inwoners een toekomstbestendig thuis te bieden 
in Drechterland. 

5   KLEIN SWORMINK
JAN

Bijdragen aan een plek waar we 
trots op kunnen zijn!

3    BAKKER-STRUIK
MARGRIET

Mijn speerpunten voor de  komen-
de vier jaar:
• Iedereen telt mee;
•  Focus op wat ons met elkaar 

verbindt;
•  Oog voor rechtsgelijkheid in elke 

situatie;
•  Denken in mogelijkheden en initiatieven omarmen;
•  Aandacht voor een prettige, groene woonomgeving en 

biodiversiteit.

KANDIDATEN
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12   BORST
PAULA

Drechterland is een hechte ge-
meenschap waar ik trots op ben. 
Ik sta achter CDA Drechterland 
omdat ik alle inwoners van Drech-
terland dezelfde kansen gun. Het 
bouwen van voldoende starters-
woningen in iedere kern en woningen voor ouderen 
die in hun eigen dorpskern willen blijven wonen vind ik 
ontzettend belangrijk.

16   WIJNKER
THAAM

Met een sterke CDA-fractie alles 
uit de kast halen om woning-
bouwprocedures te versnellen.
Woningzoekenden wachten al 
veel te lang.

11    MOLENAAR
AAD

•  Versnelling van procedures van 
bouwplannen.
•  In alle kernen bouwen. 
•  Met spoed betaalbare woningen  
bouwen voor jongeren.  
Ook flexwoningen.

•  Onze goede sportvoorzieningen in stand houden.
•  Ontsluitingsweg van de Tolweg naar de Drechter-

landse weg, dat scheelt zeker zo’n 1.500 motorvoertui-
gen per etmaal door Westwoud.
•  Een positief ondernemersklimaat.
•  Beter onderhoud van de openbare ruimte. 
•  Doorvaarbaarheid in onze gemeente vergroten.
•  Bewoners meer inspraak geven: een vervolg op 

“Vitale Dorpen”.
•  Uitbreiding van laadpalen voor elektrische auto’s 
en fietsen.

13   BOON-VISSER
MARGRIET

Wij, Nico en Margriet, hebben nu 
acht kleinkinderen. We passen 
nog wekelijks op de jongste twee, 
Thomas en Laura. Ik ben niet thuis 
gebleven na mijn periode in de 
raad. Ik heb me aangesloten bij de 
VOP, dat betekent af en toe voorgaan, een overweging 
maken. Dus een Bijbelverhaal uitpluizen, wat ik heel 
boeiend vind. Ook ben ik voorzitter geworden van de 
oecumenische werkgroep. We hopen dat de komende 
activiteit, de sobere maaltijd, dit jaar wel door kan gaan. 
En daarna 4 mei, weer sámen herdenken. Verder houd 
ik van wandelen, fietsen, skiën, lezen en puzzelen. Een 
beetje bezig blijven.

22   WESSELS
HENK

Behoud van goede sportaccom-
modaties en ontspanningsvoor-
zieningen voor jong en oud in alle 
kernen, ook in de kleine kernen.

14   HUITS
GERARD

Wij realiseren ons steeds beter dat 
wij veel meer tijd moeten besteden 
aan het luisteren naar wat onze in-
woners – gezinnen, alleenstaanden, 
jongeren en senioren – zelf be-
langrijk vinden voor hun woon- en 
werkomgeving. Daarmee krijgen zij ook meer invloed op 
de uiteindelijke besluitvorming. Dat is de nieuwe demo-
cratie waar wij naar toe groeien. Onze ambtenaren zijn de 
dienstverleners en belangenbehartigers van onze inwo-
ners en ondernemers, die samen onze gemeente vormen. 

18   HONING
DICK

Op democratische wijze berei-
ken dat onze inwoners veel meer 
directe invloed krijgen op de 
besluitvorming van de gemeen-
te. Burgerparticipatie in optima 
forma!

20   LAKEMAN
GERARD

Daar ik geniet van mijn pensioen 
heb ik nu nog meer tijd om te 
sporten. Ik ben dan ook heel blij 
met alle sportaccommodaties 
binnen onze gemeente.
Dit is niet alleen goed voor jonge-
ren, maar ook voor ouderen om zo lang mogelijk fit en 
gezond te blijven. Het is daarom goed dat het CDA zich 
blijft inzetten voor goede sportaccommodaties binnen 
alle kernen van onze gemeente.

23   KOENIS
THEO

Gepensioneerd, nog wel actief in 
eigen administratiekantoor. Verder 
functies in diverse stichtingen en 
verenigingen. Zijn ook oppas-opa 
en -oma. Ik hoop op een goed 
resultaat bij de verkiezingen. Wij 
kunnen het programma waarmaken.”

15   BRAAKMAN-BRIEFFIES
KARIN

Een gemeente die het vrijwilligers-
werk optimaal ondersteunt,  
creëert een levendige gemeen-
schap! Geef kwetsbare jongeren 
en ouderen de ondersteuning die 
ze nodig hebben!

19   KOK-BRIEFFIES
JOKE

Na jarenlang in het onderwijs ge-
werkt te hebben ben ik na mijn 
vervroegd pensioen vrijwilliger 
geworden bij demente bejaarden, 
vrijwilligerswerk dat dankbaar werk 
is en veel voldoening geeft. Daar-
naast ben ik actief in de parochie als lid van twee koren en 
een liturgiegroep. Als hobby speel ik saxofoon bij de fanfa-
re en ik hou van schilderen, handwerken en puzzelen.
Ik hoop dat onze CDA-fractie zich de komende tijd vooral 
gaat inzetten voor woningbouw voor starters en jongeren 
en dat de fractie ook veel aandacht en zorg heeft voor het 
grote aantal ouderen in onze gemeente. Het zal ook fijn 
zijn als er een gebouw in Hoogkarspel komt waar allerlei 
verenigingen uit ons dorp terecht kunnen. Ik hoop dat het 
CDA zich daar ook sterk voor zal maken. 

24   VROLING-NAN
AFRA

Ik blijf mijn inzetten voor de ap-
partementen in Venhuizen, zodat 
het mogelijk is dat senioren in hun 
eigen dorp kunnen blijven wonen.

25   TE GROTENHUIS
DIRK

Ik hoop dat de CDA-fractie ook 
na de verkiezingen een sterke 
vertegenwoordiging houdt in de 
gemeenteraad van Drechterland. 
Onze raadsleden weten wat er in 
onze dorpen leeft en nemen daar 
zelf ook actief aan deel. De inwoners staan op nummer 1 
en zij moeten meedenken en meepraten over alle be-
langrijke kwesties in ons mooie Drechterland. Geef de 
inwoners de ruimte.

21   ETTEMA-JANSEN
ELLEN

In Drechterland is de menselijke 
maat nog steeds richtinggevend. 
Familieverbanden, vrienden en 
verenigingsleven vormen de basis 
van ons samen leven.
Ik wens ons een gemeente toe 
waarin iedereen zich thuis kan blijven voelen.

17   EVERS
WIM

Als CDA-bestuurslid wil ik graag 
mijn bijdrage leveren aan een fijn 
woon- en leefklimaat in alle ker-
nen van Drechterland met extra 
aandacht voor de woon- en zorg-
belangen van onze senioren.
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HET NK 10 KM “GEWOON” IN VENHUIZEN
Op de laatste zondag van augus-
tus staat in Hem sinds jaar en 
dag de Hemmeromloop gepland.
Een festijn dat niet meer weg te 
denken is uit Hem en Venhuizen. 
Reden genoeg om Hans Bregman 
te vragen hoe zij het NK 10 km 
naar Venhuizen konden krijgen.

Hans is al sinds 1989 bestuurslid van Stich-
ting H.O.C, de organisator van de Hemmer-
omloop. Het bestuur bestaat uit zes enthou-
siastelingen, die elkaar goed aanvullen. In 
1987 was de eerste Hemmeromloop. In de 
loop van de jaren is dit prachtige evenement 
uitgegroeid tot een wedstrijd die een grote 
bekendheid heeft gekregen in het hele land.

Draaiboek 
Hans vertelde ons, dat er afgelopen jaar 
een mogelijkheid was om het NK naar 
Hem/Venhuizen te krijgen, omdat het NK in 
Schoorl in februari geen doorgang kon vin-
den vanwege corona.
Het comité stak de koppen bij elkaar en sa-
men met Le Champion en de Atletiekunie 
werd een prachtig draaiboek samenge-
steld. De samenwerking met de gemeente 
Drechterland, provincie Noord-Holland, het 
Hoogheemraadschap en de verenigingen 
uit het dorp verliep soepel en vanaf het eer-
ste moment wilde burgemeester Michiel 
Pijl graag zijn medewerking aan dit evene-
ment verlenen. Daardoor waren er korte 
lijnen en kon alles corona-proof doorgaan. 
Heerlijk die betrokkenheid.

Vrijwilligers 
Vele sponsoren werden benaderd, en de 
ruim tachtig vrijwilligers, waarvan velen 
een “Diploma Verkeersregelaar” op zak 
hadden, konden aan het werk. Fantastisch 
dat er zoveel mensen deze loop een warm 
hart toedragen.
Op de dag zelf was het een beheersbare 
drukte rondom het parcours. Zenuwachti-
ge sporters en de vele landelijke toppers, 
die voor een absolute topbezetting zorg-
den, wilden maar wat graag de titel bin-
nenhalen. De bewoners staken spontaan 

de vlag uit, gingen gezellig in de tuin zitten, 
moedigden alle sporters aan. Kortom: het 
was één groot feest.

Nieuw parcours 
Dit jaar was er een geheel nieuw parcours 
bedacht en waren dorpshuis Het Centrum 
en De Roode Leeuw het centrum van dit fes-
tijn. Deze nieuwe opzet was een succes en 
waarschijnlijk zal het dit jaar ook zo weer zijn, 
met wellicht een paar kleine aanpassingen.
Ruim duizend mensen, verdeeld over de 
dag, deden hieraan mee, zowel jong als 
oud. Ongelofelijk wat een betrokkenheid! 
Door de voorinschrijving was het voor de 
organisatie een stuk overzichtelijker. “Dit 
gaan we volgend jaar weer doen”, vertel-
de Hans ons. Dus mensen, als u afgelopen 
jaar te laat was met inschrijven, wees er 
alert op en schrijf u tijdig in om teleurstel-
ling te voorkomen.

De Atletiekunie was ook zeer tevreden over 
de organisatie en het verloop van de dag. 
“Dat doet je goed als bestuur”, zei Hans. 
“Het vele werk werd daarmee wel be-
loond.” De kans is zeer klein dat Stichting 
H.O.C. dit jaar weer het NK mag organise-
ren, maar wil je samen met de nationale 
toppers oplopen, zet de Hemmeromloop 
op de laatste zondag van augustus dan nu 
alvast in je agenda.

POLYTECHNIEK  
VOOROP IN  
DUURZAAMHEID

De redactie was op bezoek bij 
Installatiebedrijf Polytechniek 
in Hem, al vijftig jaar actief in 
binnen- en buitenland en met 
een grote naam op het gebied 
van koeltechniek en klimaatbe-
heersing. We spreken met Rob 
van Buyten, die binnen de drie-
hoofdige directie verantwoor-
delijk is voor techniek. 

“Wat zijn de technische thema’s 
voor de komende jaren?”

“Op onze agenda staat warmte-energiete-
rugwinning, CO2-reductie, natuurlijke kou-
demiddelen en bodem-energie. Circulariteit 
of kringloop zijn daarbij sleutelwoorden. Op 
en top milieu en duurzaamheid dus.”
 
“Waar komt die focus op duur-
zaamheid vandaan?”

“Duurzaamheid is duidelijk een thema in het 
bedrijfsleven. Tulpenkwekers vragen om een 
lagere CO2 voetprint omdat hun klanten, bij-
voorbeeld de supermarktketens, dat eisen. 
Ook voor investeerders zijn de inspanningen 
op gebied van duurzaamheid mede maatge-
vend voor het toekennen van financiering. 
En daarnaast is er natuurlijk het economische 
plaatje. Er kan, zeker met de huidige energie-
prijzen, heel veel geld bespaard worden. Ten-
slotte worden ook de wettelijke regelingen 
steeds scherper. Zo wordt het gebruik van 
synthetische koudemiddelen steeds verder 
beperkt, om verdere aantasting van de ozon-
laag te voorkomen. Onze verwachting is dat 

over enkele jaren alleen het gebruik van na-
tuurlijke koudemiddelen nog is toegestaan.”
 
“Kun je wat vertellen over projec-
ten waar jullie mee bezig zijn in 
West-Friesland?”

“We zijn bijvoorbeeld bezig bij Pipelife in 
Enkhuizen, waar we een project doen om de 
warmte terug te winnen die vrijkomt bij het 
laten afkoelen van de pvc pijpen. Die warm-
te gebruiken we dan om de gebouwen te 
verwarmen. Voorheen werd het koelwater 
als warm water geloosd en werd voor het 
verwarmen van de gebouwen gas verbrand. 
Het koelwater halen we nu als koud water 
uit het IJsselmeer en als koud water leveren 
we het ook terug. Een kringloop dus.”

“Bij Miral tulpen in Venhuizen hebben we 
een project opgeleverd dat de kassen ont-
vochtigt en de warmte die daarbij vrijkomt 
terug levert in de kas. Daardoor hoeven de 
ramen van de kassen niet meer open en ver-
vliegt de warmte niet meer. Met een halve-
ring van het gasgebruik is daar de productie 
verdubbeld. Bij een volgende investering 
kunnen we daar de gasketels weghalen.”
“Er liggen nog heel veel kansen, want er is nog 
veel verspilling. In ons vak, de koeltechniek, 
komt zoveel warmte vrij, daar zou je wat mee 
kunnen doen. De markt is volop in beweging.”

“Klinkt allemaal heel hoopvol, 
wat zijn beperkende factoren 
waar jullie tegenaan lopen?”

“Het  vinden  van  voldoende  gekwalificeerd 

personeel is een probleem. Wij hebben van-
wege die reden al projecten moeten afslaan. 
Maar we merken ook bij onze klanten dat die 
projecten uitstellen omdat ze zelf ook te wei-
nig mankracht hebben.”  

We halen nog herinneringen op uit een tijd 
waarin je blij was dat je sowieso ergens aan 
de bak kwam. Het kan verkeren. 
 
“Toch nog even over politiek, het 
is tenslotte een verkiezingskrant. 
Wat zijn jouw beelden bij de poli-
tieke agenda rondom duurzaam-
heid? Concreet gaat het dan al snel 
over windmolens en zonneweides.”

“De discussie ligt wat mij betreft verkeerd, er is 
veel te weinig aandacht voor het energienet-
werk. Dat is gemaakt om energie te leveren 
aan afnemers en nu gaan die afnemers ook 
stroom produceren. We lopen er al tegen-
aan dat bedrijven vastlopen omdat er geen 
stroomvoorziening georganiseerd kan wor-

den. Bij het opzetten van nieuwe projecten 
van zon en wind moet hier veel meer rekening 
mee gehouden worden. Strakke regie is ge-
wenst. Er wordt gewerkt aan het opwaarde-
ren van het netwerk, maar dat gaat nog jaren 
duren. De oplossing moet veel meer gezocht 
worden in lokale opslag van energie. Accupak-
ketten, opslag per wijk. We moeten de stroom 
gebruiken waar deze ook opgewekt wordt.”
 
Iets om mee te nemen in een volgende col-
legeperiode! Wij bedanken Polytechniek en 
Rob voor de gastvrijheid en wensen hen alle 
succes voor de toekomst!

Noot redactie: 
CDA Drechterland heeft in de raadsver-
gadering van juni 2021 een amende-
ment ingediend waarin aangedrongen 
wordt om in regionaal verband een 
oplossing te zoeken voor de capaciteit-
sproblemen door uitbreiding van het 
net en/of lokale opslag van energie.
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INTENSIEVE JEUGDBEHANDELING MET  
ONDERWIJS OP MAAT

Op een unieke locatie aan de 
Zuideruitweg in Wijdenes 
worden kinderen geholpen die 
echt wat extra hulp nodig heb-
ben. Hier vindt een intensieve 
samenwerking plaats tussen 
het IKEC en behandelcentrum 
Wijdenes van Parlan. Onder-
wijs- en zorgprofessionals die 
erg nauw met elkaar samen-
werken om een fijn en veilig 
leer- en leefklimaat voor de 
kinderen te realiseren.

Sinds 1 augustus 2020 is het onderwijs-
kundige deel van de locatie onderdeel van 
Stichting Trigoon. Voluit heet dit deel van de 
stichting IKEC Hoorn locatie Wijdenes. Stich-
ting Trigoon verzorgt een groot deel van het 
gespecialiseerd onderwijs in West-Friesland. 
Anne Molenaar is als leidinggevende verant-
woordelijk voor de onderwijstak en werkt 
voor Stichting Trigoon. Naast haar staat 
Janneke van Engen, zij is leidinggevende 
van Behandelcentrum Wijdenes en werk-
zaam voor Parlan Jeugdhulp. Het behandel-
centrum Wijdenes is onderdeel van Parlan 
Jeugdhulp en is onder andere gespeciali-
seerd in jeugd-GGZ. Het behandelcentrum 
in Wijdenes is een intensieve jeugd-GGZ lo-
catie. De samenwerking tussen het IKEC en 
behandelcentrum Wijdenes is uniek en de 
enige in de wijde omtrek. 

Jonge doelgroep
De doelgroep van het IKEC bestaat uit 
kinderen tussen de 5 en 12 jaar oud. Alle 
kinderen hebben een licht tot matig ver-
standelijke beperking en psychiatrische 
problematiek. Dit zijn de kinderen die het 
ook in het speciaal (basis)onderwijs niet 
redden. Helaas hebben ze hierdoor veelal 
een verleden als thuiszitter. Het streven is 
om voor de kinderen een passende plek 
te vinden binnen het onderwijs. Dit is niet 
altijd haalbaar, een deel van de kinderen 
stroomt ook uit richting dagbesteding met 
een vorm van educatie.

In totaal zijn overdag 22 kinderen aanwe-
zig op de locatie. Hiervan wonen er zes in 
de klinische behandelgroep. Deze kinderen 
wonen tijdelijk niet thuis maar in het behan-
delcentrum. Daarnaast zijn er drie dagbe-
handelingsgroepen waarover de andere 16 
kinderen verdeeld zijn. 

Tijdelijke opvang
Het is de bedoeling dat de kinderen die in 
de 24-uur voorziening zitten hier tijdelijk wo-
nen. Er wordt ingezet op hulp voor de kinde-
ren, maar ook op hulp voor de ouders en/of 
verzorgers. Het doel is hen te helpen zodat 
de kinderen na de geboden hulp weer thuis 
kunnen wonen en de hulpverlening opge-
pakt kan worden door andere instanties. 

Maatwerk 
Alle 22 kinderen die in behandeling zijn 
maken gebruik van de twee klassen on-
derwijs van het IKEC. De kinderen krijgen 
in de klassen maatwerk aangeboden. Het 
ene kind komt drie uur per dag naar school 
en voor een ander lukt dit een half uur. Dit 
is erg afhankelijk van hoever het kind is in 
zijn of haar traject. Er wordt een integraal 
aanbod neergezet tussen onderwijs en 
behandeling. Integratie is een belangrijke 
voorwaarde om optimale kansen te bieden 
aan in ontwikkeling bedreigde kinderen. 
Het behandeltraject van de kinderen is 
meestal 1 tot 2 jaar.
Veel van de kinderen op de locatie hebben 
te kampen met trauma’s en/of hechtings-

problematiek. Er zijn ook kinderen met an-
dere hulpvragen, maar dit is de grootste 
groep. Het gedrag van deze kinderen is bij 
binnenkomst vaak heftig en het duurt altijd 
wel even voordat zij vertrouwen hebben in 
de hulpverleners en groepsleerkrachten/
leerkrachtondersteuners.

Met vallen en opstaan
De behandeling en het leren gaat met 
vallen en opstaan. Op het moment dat 
het misgaat volgt er altijd weer een nieu-
we kans. Binnen de IKEC-locatie Wijdenes 
wordt ook niet geschorst en het kind is 
ieder moment weer welkom om het op-
nieuw te proberen. Dit vergt veel geduld 
van de professionals en hierbij ondersteu-
nen de leraren en behandelaars elkaar ook. 
Er wordt gewerkt met portofoons om snel 
met elkaar te kunnen communiceren en el-
kaar te kunnen ondersteunen. 

Intensieve zorg 
In totaal zijn op deze locatie zo’n zestig 
werknemers betrokken bij de hulpverle-
ning aan de kinderen. Dit zijn allerlei pro-
fessionals met verschillende expertises. 
Denk hierbij aan verschillende soorten 
therapeuten, psychologen, gespecialiseer-
de leraren, een leerkrachtondersteuner, 
enz. In de klassen staan bijvoorbeeld al-
tijd gespecialiseerde leerkrachten en een 
leerkrachtondersteuner op maximaal zes 
leerlingen. Dit geeft wel aan hoe intensief 
de zorg voor de kinderen op deze locatie 
is. Doordat het intensief is kent iedereen 
elkaar erg goed en dit zorgt ook voor hele 
mooie momenten. De verbinding en be-
trokkenheid is erg groot.

Hartjes van goud 
Hoewel het er soms heftig aan toe kan 
gaan, realiseren de werknemers zich dat 
alle kinderen een hartje van goud hebben. 
Het zijn allemaal kinderen die het een en 
ander hebben meegemaakt en keihard 
werken om weer een plekje terug te win-
nen in de maatschappij.

AFVALRAPERS  
IN DE SPOTLIGHTS

Misschien bent u ze al eens 
tegengekomen, lopend langs de 
berm met een grijpertje in de 
ene hand en een vuilniszak in de 
andere hand: mensen die, geheel 
op eigen initiatief, onze woon- 
en leefomgeving wat schoner en 
opgeruimder maken.

Atie en Leo Boekweit uit Westwoud zijn hier 
een inspirerend voorbeeld van. Ze vertellen 
dat ze absoluut niet de enigen zijn die dit 
met regelmaat doen. Er is inmiddels een 
flinke groep mensen die  af  en  toe  letterlijk 
de handen uit de mouwen steekt. Toen ze 
een aantal jaren geleden een afvalgrijpertje 
kregen van een kennis en deze meenamen 
tijdens een wandeling begon het ….

Grijpertjes 
Atie vertelt: “Met zo’n handig grijpertje kun 
je ook laag uit de wal en zelfs uit de sloot nog 

afval te pakken krijgen. We lopen het liefst 
met z’n tweeën, enerzijds omdat alleen on-
gezellig is, maar ook zodat wij elkaar kunnen 
helpen met de zak openhouden of elkaar uit 
de steile wal trekken. We zijn gelukkig nog 
nooit in de sloot getuimeld. We maken ons 
eigenlijk niet boos op de mensen die het af-
val achter laten. Het is vooral een leeftijds-
kwestie, denken we. Volwassen mensen 
nemen hun afval hoogstwaarschijnlijk mee 
terug naar huis. De corona-maatregelen 
hebben de troep nog veel groter gemaakt, 
omdat er tijdens lockdowns geen gelegen-
heid open was waar jonge mensen wat kon-
den gebruiken.”

Vaste route 
“We zijn heel blij met bewoners die heb-
ben aangegeven dat we het plastic en de 
blikjes tijdens onze route in hun oranje bak 
mogen doen. We lopen eigenlijk altijd de-
zelfde route, dus dan kan het afval onder-

weg al in een bak. Het geeft ons een reuze 
voldoening als het weer een poosje netjes 
is. We boenen onze handen goed als we 
thuis zijn, en maken ons niet erg druk om 
viezigheid. We wandelen ook wel zonder te 
rapen, we willen ook genieten van de na-
tuur, de beweging of van een leuk gesprek-
je.  Niet  alleen  de  focus  op  rommel, maar 
ook op schoonheid. We moeten echt even 
resetten om niet ieder blikje een blik toe te 
werpen. ‘We zien het even niet’ zeggen we 
dan tegen elkaar.”

Meer zwerfafval 
“We rapen het rondje Boekert, Zwaagdijk, 
Rijweg, Oudijk en Wijzenddijkje. Vooral de 
Boekert en de Rijweg zijn vaak erg vervuild 
door de supermarkten en de fastfoodke-
tens die daaraan grenzen. De hoeveelheid 
zwerfafval is toegenomen met de nieuwe 
op- en afritten van de Westfrisiaweg bij 
Westwoud, we nemen die ook regelmatig 
mee in ons rondje. Wij denken dat het gaat 
helpen als statiegeld ingaat, niet alleen 
voor plastic flesjes maar ook voor de blik-
jes. Het zou misschien ook helpen als op 
die wegen nog wat meer afvalemmers of 
blikvangers zouden zijn.”
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ONZE VOETBALCLUBS  
TIJDENS CORONA

Je zult maar bestuurder zijn 
van een mooie voetbalclub in 
het dorp en je krijgt te maken 
met corona. Dan moet je bijna 
twee jaar lang die club toch 
zien te besturen. Dat is een hele 
uitdaging. Een rondje langs de 
velden geeft hier antwoord op.

WSW
WSW uit Wijdenes heeft volgens hun 
voorzitter Arno Sunnotel weinig proble-
men gekend tijdens die periode. “De club 
draait goed, de contributie wordt gewoon 
betaald, maar ja, wij zijn dan ook de goed-
koopste van West-Friesland,” zegt hij vol 
trots. “De damestak groeit zelfs. De vrij-
willigers blijven gebonden aan de club, al 
blijft het wel een uitdaging om ze te blij-
ven binden nu ze mogelijk een andere 
invulling geven aan hun vrije tijd. Het le-
denaantal stijgt zelfs iets. We hebben wat 
activiteiten georganiseerd voor de leden, 
om ze toch iets terug te geven. Gelukkig 
mocht de jeugd wel trainen en onderling 
wedstrijden spelen.”

ASV ’55
Ook Luuk Swier, voorzitter van deze kleine 
club, beaamde dat het vervelend is om niet 
te mogen voetballen. “Je mist toch de ver-
binding met elkaar en met de club en dat 
is zonde.” Hij is trots op de vele vrijwilligers 
die de club blijven steunen. ASV organi-
seerde ook een paar evenementen zoals 
een volleybaltoernooi en een openingsac-
tiviteit. “We zijn een kleine club van alleen 
senioren, voor wie de regels lang hetzelfde 

bleven, die mochten niks, dat maakt het 
besturen iets gemakkelijker.”

De Valken
Siegfried Kok is voorzitter van De Valken. Hij 
viel met zijn neus in de boter. Toen hij Frank 
Hand opvolgde brak corona uit en dan mis je 
het contact enorm en daardoor raak je later 
ingewerkt. “Ook bij De Valken zie je een groot 
saamhorigheidsgevoel. De vele vrijwilligers 
blijven de club trouw, net als de leden en dat is 
mooi. De leden kregen een budget om er een 
mooie dag of avond van te maken. Daar werd 
grif gebruik van gemaakt. Iedereen vond dat 
een mooi gebaar. Het aanpassen van de re-
gels heeft ons wel zorgen gebaard. Hadden 
we net alles geregeld en aangeschaft, werd 
alles weer veranderd. Dat was wel frustre-
rend. Maar we zijn een bestuur dat creatief 
denkt en zo kwamen we er wel weer uit. We 
zijn heel blij met het opgeknapte A-veld en 
de gemeente hiervoor dankbaar.”
Namens de handbaltak van De Valken zegt 
Wendy Dekker “ …. dat er in het begin best 
wat leden hun lidmaatschap hebben opge-
zegd. Gelukkig zijn we nu weer op ons oude 
niveau, omdat er toch een aantal speelsters 
het spelletje misten en graag in een hoge 
klasse wilden handballen.”

Spirit ‘30
Wij horen geen andere geluiden van Mi-
chel Reus, bestuurslid van Spirit ‘30. Ook zij 
zien hun ledenaantal zelfs flink stijgen, met 
name de jongste jeugd. “Wij beschikken 
over een zeer grote groep vrijwilligers, die 
heel sterk zijn in het omdenken. Dus kijken 
zij wat wél kan.” Hiermee doelend op Johan 

Cruijff’s “elk nadeel heeft zijn voordeel.” In 
de afgelopen periode heeft het bestuur met 
hun trouwe aanhang zeker niet stil gezeten. 
Zo kwam er een speedsoccerveld, werden 
de Spirit voetbalacademie en het walking 
voetbal opgestart, tribunestoeltjes verkocht 
en opgeknapt, het kunstgrasveld vervan-
gen, online quizzen bedacht en als klap op 
de vuurpijl kwam Arnold Mühren een zeer 
drukbezochte clinic geven. Verder waren er 
tal van leuke acties die de clubleden deed 
verbinden. Een nieuw 7x7-team werd sa-
mengesteld van dames 35+.  
Kortom, er gebeurde echt heel veel. Deze 
club leeft echt in Hoogkarspel en daarbuiten.

Woudia
Ook Jan-Bert Jong is een trotse voorzitter 
van Woudia. Een mooie club, die het dorp 
verbindt en niet meer weg te denken is uit 
Westwoud, volgens hem.  De ruim 100 zeer 
trouwe vrijwilligers en de leden zijn allemaal 
gebleven en hoefden één jaar geen contri-
butie te betalen, een loyaal gebaar naar de 

trouwe aanhang toe. De regels aanpassen, 
toepassen, wijzigen en handhaven was voor 
de club geen enkel probleem, mede door 
de deskundigheid binnen het bestuur. Ver-
der draait de handbaltak naar behoren.  Een 
grote wens van de club is een kunstgrasveld. 
Alle leden en het bestuur staan hier volle-
dig achter. Het contact met de gemeente 
is goed, maar het zou slagvaardiger kunnen 
en moeten, volgens de heer Jong.

Conclusie
Een rondje langs de velden levert mooie ver-
halen op. Ook zijn er veel overeenkomsten. 
We noemen de trouwe leden, de bevlogen 
vrijwilligers, een groot saamhorigheidsge-
voel, de bindende factor in het dorp, een 
ontmoetingsplek, creatief besturen, het ge-
mis van het spel, de honger naar de bal. Het 
goede contact met de gemeente, al mag zij 
wel wat daadkrachtiger optreden. Kortom, 
de clubs zijn het behoud voor onze leefge-
meenschap, daar moeten we zuinig op zijn.
Hopelijk rolt de bal weer snel.

BESTE GRASLAND- 
BOER 2021 WOONT 
IN DRECHTERLAND

In Wijdenes woont Joeri Ham 
met zijn gezin. Hij is verkozen 
tot Beste Graslandboer 2021 
van Nederland. Er waren vijf 
boeren genomineerd, maar 
Joeri is door de jury van het 
vakblad Veeteelt uitgeroepen tot 
winnaar, waardoor hij de door 
DLF Seeds & Science gesponsor-
de prijs heeft gewonnen. Een 
trip naar Denemarken. 

Toen wij aankwamen op de boerderij van 
Joeri Ham, was hij druk bezig om zijn melk-

koeien van vers kuilgras te voorzien. Gras van 
zijn eigen land natuurlijk. Dit is het beste gras 
voor zijn koeien, precies zoals Joeri het wil.
Tijdens een rondleiding door de stal en 
over zijn erf vertelt Joeri wat precies zijn 
geheim is om Beste Graslandboer van Ne-
derland te zijn. Hij is trots op deze titel en 
dat mag hij zeker zijn. Hij vertelt hoe hij dit 
doet. Eerst de melkkoeien op een perceel, 
daarna het jongvee erop, zodat zij het gras 
verder op kunnen eten. Daarna worden de 
overgebleven stengels gemaaid, een dag 
gedroogd, waarna het jongvee zich aan dit 
gemaaide restgras tegoed doet. Zo wordt 

het gras optimaal benut en opgegeten 
door zijn koeien en jongvee. Het jongvee 
eet vanaf dat ze een half jaar oud zijn deze 
grasresten. Voordat ze dit gras gaan eten 
zijn ze verwend met melk, krachtvoer, kuil-
gras en hooi. Op deze manier worden zijn 
weidekoeien getraind. 
De koeien lopen van begin april tot en met 
eind november buiten in de wei en worden 
in de zomer niet bijgevoerd. Alleen met mel-
ken zijn ze binnen. Dit houdt in dat Joeri’s 
koeien ruim 3.000 uur per jaar buiten lopen. 

Het motto van Joeri is: 
“Als vakman maximaal geld uit het gras

halen en bewust kiezen om in niets de beste, 
maar in alles goed te zijn!”

In 2007 heeft hij samen met zijn vrouw de 
boerderij van zijn ouders overgenomen, al 
is zijn vader nog iedere dag op de boerde-
rij te vinden om te helpen. Op dit moment 
melkt hij ruim 65 koeien en doet hier twee-
eneenhalf uur over. Maar hier gaat verande-
ring in komen. De vergunning is rond voor 
een nieuwe stal en Joeri staat te trappelen 
om hier te kunnen gaan melken. Momenteel 
kunnen acht koeien tegelijk gemolken wor-
den, maar in de nieuwe stal twintig koeien 
tegelijk. Dit gaat veel tijdsbesparing opleve-
ren, maar ook zal hier gewerkt gaan worden 
met nieuwe en innovatieve apparatuur. Een 
win-win situatie. De huidige stal zal volledig 
door het jongvee ingenomen worden en 
door de “droge” koeien. Dit zijn koeien die 

binnenkort moeten kalveren, en zij liggen 
op dit moment zeer tevreden te herkauwen 
in een groot stro-hok. Door de bouw van de 
nieuwe stal ontstaan er weer mogelijkheden 
voor overname door de volgende generatie, 
die graag dit bedrijf en deze manier van boe-
ren wil voortzetten. 
Om de beste kwaliteit gras te behouden, 
wordt gebruik gemaakt van een weidebe-
luchter. Joeri behoudt de kwaliteit van het 
grasland door ieder jaar bij te zaaien, het 
onkruid aan te pakken en bij droogte te be-

regenen. In februari wordt ureum meststof 
gestrooid voor het beste grasresultaat. 1/3 
van het rantsoen op jaarbasis van de koeien 
bestaat uit vers gras met 43% eiwit.
Bij de ingang van de stal hangt een prach-
tig bord te pronken, gekregen van zijn trotse 
broer, zus en ouders.  Dik verdiend! Geniet 
van de trip naar Denemarken.
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DE PASTORIE,  
PRACHTIGE PLEK 
VOOR GOEDE ZORG  
EN FIJN WONEN

In Westwoud staat de Pastorie. 
Een prachtig rustiek gebouw, 
waar mensen sinds 2014 opti-
male zorg krijgen die ze ver-
dienen, volgens Erica van der 
Meulen. Zij is al zes jaar lang 
de enthousiaste zorgmanager 
van de Stichting Kleinschalig 
Wonen Westwoud.

Bewoners
“Op dit moment verzorgen wij tien mensen 
met dementie.  Sommigen hebben de ziek-
te van Alzheimer, andere mensen hebben 
Parkinson, Korsakov of hebben een herse-
naandoening. Zij krijgen 24/7 verzorging. 
Ook bieden wij dagbesteding aan, daar 
wordt inmiddels ook incidenteel gebruik 
van gemaakt.”

Bijzondere vorm
“Door de kleinschaligheid kennen wij alle 
bewoners goed. Iedereen kent elkaar en dat 
is  fijn.  Mede  daardoor  kunnen  we  zorg  op 
maat aanbieden. Voor de bewoners en hun 
familie is het een vertrouwde plek, waar je 
je snel thuis voelt. We beschikken over een 
zeer enthousiast team van 25 personen 

en ruim 30 vrijwilligers, die allemaal uit de 
buurt komen. Het is geweldig om dit sámen 
te doen. We helpen en ondersteunen elkaar, 
bovendien zorgen wij ervoor dat de bewo-
ners hier een mooie tijd hebben.”

Vrijwilligers
“Ik ben apetrots op het feit dat we zoveel 
vrijwilligers hebben. Sommigen spelen op 
de piano of accordeon, anderen gaan met 
de bewoners naar buiten, bij de dieren kij-
ken. Een koortje komt hier liederen zingen 
met de bewoners en een meneer gaat met 
ze dansen. Muziek maakt mensen blij en 
actief. Prachtig dat we dat samen kunnen 
organiseren.”

Betaalbaar
“Mede door de vele en zeer actieve vrijwilli-
gers zijn de kosten laag te houden. Omdat 
wij een stichting zijn, zijn de overheadkosten 
ook laag. De lijnen zijn kort en zo kunnen 
we dan ook snel schakelen en beslissingen 
nemen. Deze zorg is gelukkig voor ieder-
een betaalbaar. Ook voor mensen die al-
leen moeten rondkomen van hun AOW. Dat 
is het mooie van dit project,” zegt Erica vol 
trots. “Daar doen we het voor!”

Gemeente
“Het contact met de gemeente en De 
Woonschakel is heel goed. Zij nemen ook 
hun verantwoordelijk als het gaat om deze 
specifieke zorg. Samen versterken we elkaar 
en dat is belangrijk om deze zorg in stand te 
blijven houden.”

Personeel
“Ik voel mij rijk met onze betrokken perso-
neelsleden. Zij zetten zich dag en nacht in 
voor onze bewoners en dat is geweldig. Als 
ze blij naar huis gaan en mij dat vertellen, 
dan is mijn dag geslaagd. Het zijn vaak klei-
ne dingen die dit werk prachtig maken. Een 
verrassende blik, een glimlach, een gesprek 
of een dankbaar woord.”

Toekomst
“Op dit moment hebben we een lange wacht-
lijst. We willen heel graag een tweede locatie 
erbij. Het liefste dicht bij De Pastorie. Momen-
teel wordt gekeken of dit haalbaar is. We zijn 
in gesprek met de gemeente en De Woon-
schakel. Ons oog is gevallen op de “Oude zus-
terschool” die naast de kerk staat. Daar zou-
den ook elf personen kunnen wonen en daar 
willen we ook twee echtparenkamers realise-
ren. Momenteel wordt gekeken of dit haalbaar 
is. De vraag naar de juiste zorg, die thuis niet 
meer aangeboden kan worden, is heel erg 
groot, en wij willen deze graag hier aanbieden. 
De nood is hoog en ik heb goede hoop op een 
positieve afloop. Wij nemen graag onze maa 
tschappelijke verantwoordelijkheid.”

ROOSKLEURIGE TOEKOMST DORPSHUIS  
DE SCHALM 

De Schalm vormt al een halve 
eeuw het bruisende hart én de 
thuishaven voor het vereni-
gingsleven van Westwoud. Het 
is de ontmoetingsplaats gewor-
den en gebleven zoals de initi-
atiefnemers dit ruim 50 jaar 
geleden voor ogen hadden. 

Ter gelegenheid van het gouden jubileum 
was een schitterend jaarprogramma samen-
gesteld voor alle inwoners. Op 27 augustus 
hees burgemeester Michiel Pijl de vlag met 
het nieuwe logo, als start van alle activiteiten. 
De afgelastingen door corona maakten pijn-
lijk duidelijk welke belangrijkrijk rol De Schalm 
in de Westwouder gemeenschap speelt.

Mooiste kleine theater
Ook in en buiten de regio geniet het 
dorpshuis grote bekendheid. Die bekend-
heid groeide nadat het beheer was overge-
gaan naar Kees en Annie Ooteman. Zij wisten 
vele bekende en minder bekende artiesten 
in De Schalm te laten optreden, waaronder 

Melanie en Freek de Jonge. De wall of fame 
is behangen met hun foto’s en posters.
In het pas uitgegeven boek “Klein Thea-
ter Groot Hart” van Patrick van Hanenberg 
wordt De Schalm geroemd als mooiste klei-
ne theater van Nederland, en dit slaat zowel 
op de locatie en de sfeer, als op de gastvrij-
heid van Kees en Annie Ooteman. Het is 
meer dan gelukkig dat Annie, Roel en Iris dit 
werk voortzetten, zodat er nog regelmatig 
genoten kan worden van mooie optredens.

Meer dan een theater
Maar het is meer dan een theater. Het is dé 
plek voor raadsvergaderingen, kerkdien-
sten, bibliotheek, televisieopnames, beach-
volleybal-wedstrijden, pub-quizzen, bedrij-
ven-beurs, jaarvergaderingen van politieke 
partijen, oefenlokaal van de muziekvereni-
ging, en ga zo maar door. Ook voor het eten 
van een broodje ossenworst, het vieren van 
een jubileum of het maken van een praatje, 
is De Schalm een fijne plek om even naar 
toe te gaan. 
Alle verenigingen die hun sport uitoefe-
nen kwamen en komen altijd graag naar 
De Schalm, zowel voor de wedstrijd als na 
de wedstrijd. Voor veel tegenstanders was 
Westwolver de favoriete uitwedstrijd en vele 
vrijdagavonden is het altijd druk en gezellig.
Daarnaast is De Schalm een populaire plek 
om een verjaardag of huwelijksfeest te vie-
ren en dat is mede te danken aan de gast-
vrijheid van Roel en de medewerkers.

Ontmoetingsplek 
Door de jaren heen zijn in het gebouw diver-

se aanpassingen en verbouwingen gedaan. 
Vaak noodzakelijk door aangepaste wetge-
ving, maar ook door de veranderde behoef-
te. De realisatie van ‘Seniores Priores’ voldoet 
nog altijd aan de behoefte van ouderen. Het 
vormt een geweldig mooie aanvulling op de 
functie van het dorpshuis en is een prach-
tige ontmoetingsplek voor ouderen die o.a. 
volop gebruik kunnen maken van het on-
langs gerealiseerde biljartcentrum.

De toekomst ziet er rooskleurig uit. Er wordt 
hoopvol uitgekeken naar de MFA, waar De 
Schalm een belangrijk onderdeel van uit-
maakt. Er staat heel wat op stapel: renova-
tie en vergroting van de sportzaal, nieuwe 
kleedruimtes, douches, toiletgroepen en ver-
groting van de berging. Ook het jeugdwerk 
zal zijn eigen ruimte krijgen in De Schalm.
Dit dorpshuis ziet de komende vijftig jaar 
zonnig tegemoet. 
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VAN DROPPINGSVELD 
NAAR WOONWIJK 

De grond waarop momenteel 
de nieuwbouwwijk Sally wordt 
gerealiseerd op ruim 4 ha. aan 
de Kerkbuurt in Wijdenes was 
eigendom van Willem Kollis. In 
WO-2 werden gedropte spullen, 
als het nodig was tijdelijk in de 
stolpschuur verborgen. In 1958 
werd dit land en de woning met 
opstallen verkocht aan de heer 
J.J. Boon. 

Toen het bollenbedrijf van de Fa. Gebr. Boon 
was  beëindigd,  heeft  gemeente Drechter-
land dit perceel in 2007 aangekocht. De 
gemeente wilde ook woningen bouwen in 
de kleine kernen. De provincie was niet me-
teen akkoord, omdat de behoefte binnen 
het dorp aangetoond moest worden. CDA 
Drechterland heeft in 2015 middels een 
huis-aan-huis enquête die behoefte aange-
toond, en nu wordt er eindelijk gebouwd en 
is een mooie woonwijk in wording. 
Waren er ooit mensen die dachten dat nie-
mand in Wijdenes zou willen wonen, want.... 
“Daar hebben ze toch niets!”? Nieuwe wo-
ningen daar blijken echter zeer gewild, … en 
waarom? We hebben het een paar toekom-
stige bewoners gevraagd.

Van Hoorn naar Wijdenes
Eerst de ‘stadters’ Vera en Henry, zij gaan 
van Hoorn naar Wijdenes verhuizen. 

Onze vraag: “Jullie hebben winkels, spor-
ten, park, station, echt van alles in de buurt. 
Wat maakt Wijdenes aantrekkelijk voor jul-
lie?” We krijgen een heel enthousiast relaas. 
“We wilden graag kleiner wonen, het huis 
is  levensloopbestendig.  Met  nog  steeds 
ruimte voor “Veerskracht”, de schoonheids-
salon van Vera. Het is een superleuk huis, 
een heel mooi plan, een leuke wijk en heel 
gemêleerd wat toekomstige bewoners be-
treft. We hebben door de besloten face-
book-groep van nieuwe bewoners al met 
heel wat mensen kennisgemaakt. Het lijkt 
ons zo leuk om hier samen te bouwen aan 
deze  nieuwe  wijk.    en  ....    Wijdenes  heeft 
heel veel. Het dorp is prachtig. We wonen 
straks vlak bij het IJsselmeer en het ha-
ventje, vlak bij het voetbalveld. En we zijn in 
een kwartiertje op de fiets weer  in Hoorn. 
Boodschappen? We hebben een auto, 
maar tegenwoordig komen de grootgrut-
ters ook aan huis!” 
Vera en Henry hebben er heel veel zin in.

Van Andijk naar Wijdenes
Ook Jan hebben we gevraagd. Jan verhuist 
van Andijk naar Wijdenes. Van dorp naar 
dorp. Wat is dan de reden om naar Wijdenes 
te komen? Jan heeft twee heel goede rede-
nen. Hij is een familiemens, heeft nu in Wij-
denes zijn moeder, zijn zus en familie vlak-
bij. Vanaf januari woont hij al op een tijdelijk 
adres aan de Kerkbuurt. Maar wat misschien 

wel de doorslag gaf, hij woont straks in een 
levensloopbestendig huis. 
Alles beneden, wonen, slapen en badkamer, 
dat is een voordeel. Boven is extra ruimte, 
maar het betekent gewoon dat hij hier kan 
blijven wonen. Hij is wel benieuwd hoe het 
zal gaan met de transmissie van alle energie 
in de aardgasvrije wijken. Kan het net dat al-
lemaal aan? Dat zal de toekomst ons  leren. 
Maar voorlopig heeft hij het al naar zijn zin 
hier, ook doordat hij al sinds september bij 
Fanfare Ons Genoegen in Wijdenes mee-
speelt op de tuba. Dat is natuurlijk een verrij-
king voor hem en voor Wijdenes. 

Verenigingsmensen, ze zijn zo nodig, daar 
drijft de gemeenschap op. Jan deed een 
mooie uitspraak: “We moeten er als ge-
meenschap samen iets van maken!” Zo waar, 
en ook zo waardevol!

Zelf bouwen in eigen dorp
Toen hebben we André en Linda gevraagd, 
verenigingsmensen bij uitstek en echte 
“Wijdenessers“.
Deze stap, hun ultieme droom, was: een eigen 
huis bouwen. “En …,” zei André “dit kwam pre-
cies op het goede moment.” “Maar jullie woon-
den al praktisch vrijstaand in een mooie hoek-
woning aan de Hoekweg, dus graag meer 
argumenten.” Nou die konden we krijgen. 
“De voordelen: zelf mogen bouwen is iets 
anders dan een leuk huis in een leuke wijk. 
In dit plan zijn het echt grote kavels, dus een 
veel grotere tuin. Echt een ruimer huis, voor 
allemaal (André, Linda en hun drie kinderen 
Milan, Esmée en Jesse) meer ruimte. En voor 
Linda ook nog een eigen praktijkruimte.”
De wijk, dus ook hun nieuwe huis is ener-
gieneutraal. Met de gasprijzen van nu voelt 
dat heel goed. 

DORPSHUIS WIJDENES
De Wiekslag is hét dorpshuis 
van Wijdenes, waarin alle 
verenigingen en clubs hun 
activiteiten uitoefenen. 

·  Muziekvereniging Ons Genoegen oefent 
drie keer per week in De Wiekslag, twee 
keer met jeugdlessen zoals drums en 
blaasinstrumenten. Het grote orkest re-
peteert iedere donderdagavond.

·  Toneelvereniging het Mosterdzaadje 
weet De Wiekslag te vinden voor hun re-
petities en hun uitvoeringen.

·  De Vrouwen van Nu wisselen de locaties 
af, in De Wiekslag of in het Kerkje van 
Oosterleek.

·  Verder wordt er geklaverjast, gesjoeld, ge-
knutseld, gekookt, gegymd en gezongen.

·  Maar liefst twee zangkoren laten hier 
hun mooie klanken horen. 

·  De Nederlandse Orchideeën Club houdt 
er hun maandelijkse zaterdagmiddag 
bijeenkomsten.

·  De EHBO geeft er ook regelmatig cur-
sussen en opfrislessen.

·  Voor de tieners is er twee keer per 
maand een inloopavond welke wordt 
georganiseerd door de Brede School t́ 
Wijdenest.

Sinds eind 2021 zijn de activiteiten van 
het Zorgcentrum aan De Wieken ook ver-
huisd naar De Wiekslag.
Zelfs Sinterklaas weet De Wiekslag elk jaar 
te vinden om de kinderen van Wijdenes 
welkom te heten.
De Gemeenschapsveiling wordt er ge-
houden en tijdens de verkiezingen kunt u 
uw stem uitbrengen in De Wiekslag.

De Wiekslag wordt gerund door een aan-
tal vrijwilligers, er is geen beheerder, en 
alle vaste verenigingen en clubs hebben 
zelf een sleutel en zorgen dat De Wiekslag 
netjes wordt achtergelaten voor de vol-
gende groep. 

VROUWEN VAN NU
Wij zijn een bloeiende, actieve 
vereniging met ruim 85 leden, 
met maandelijkse bijeenkom-
sten, afwisselend in Dorpshuis 
“De Wiekslag” in Wijdenes en 
in het “Kerkje van Oosterleek”. 

·  Muziekvereniging Ons Genoegen oefent 
drie keer per week in De Wiekslag, twee 
keer met jeugdlessen zoals drums en 
blaasinstrumenten. Het grote orkest re-
peteert iedere donderdagavond.

·  Toneelvereniging het Mosterdzaadje 
weet De Wiekslag te vinden voor hun re-
petities en hun uitvoeringen.

·  De Vrouwen van Nu wisselen de locaties 
af, in De Wiekslag of in het Kerkje van 
Oosterleek.

·  Verder wordt er geklaverjast, gesjoeld, ge-
knutseld, gekookt, gegymd en gezongen.

·  Maar liefst twee zangkoren laten hier 
hun mooie klanken horen. 

·  De Nederlandse Orchideeën Club houdt 
er hun maandelijkse zaterdagmiddag bij-
eenkomsten.

·  De EHBO geeft er ook regelmatig cur-
sussen en opfrislessen.

·  Voor de tieners is er twee keer per maand 
een inloopavond welke wordt georgani-
seerd door de Brede School ́ t Wijdenest.

Sinds eind 2021 zijn de activiteiten van 
het Zorgcentrum aan De Wieken ook ver-
huisd naar De Wiekslag.
Zelfs Sinterklaas weet De Wiekslag elk jaar 
te vinden om de kinderen van Wijdenes 
welkom te heten.
De Gemeenschapsveiling wordt er ge-
houden en tijdens de verkiezingen kunt u 
uw stem uitbrengen in De Wiekslag.

De Wiekslag wordt gerund door een aan-
tal vrijwilligers, er is geen beheerder, en alle 
vaste verenigingen en clubs hebben zelf een 
sleutel en zorgen dat De Wiekslag netjes 
wordt achtergelaten voor de volgende groep. 

·  Op ons programma voor 2022 staan o.a. 
“De Moedige Moeders”, een iriscopist/
natuurgeneeskundige,  koffieochtend,  fil-
mavond, strandwandeling, etentje, work-
shops, columniste van het Noord-Hollands 
Dagblad en natuurlijk onze Kerstviering in 
het sfeervolle kerkje van Oosterleek. 

·  We maken deel uit van een landelijke 
organisatie waar HKH Prinses Beatrix be-
schermvrouwe van is.

·  Door het Provinciaal Bureau worden voor 
leden cursussen, trainingen en reizen ge-
organiseerd.

·  Onze Organisatie Teams, zoals de Acti-
viteitencommissie, de Wandelclub en 
de Kunst- en Cultuurgroep organiseren 
uitstapjes,  film-  en museumbezoek,  en 
bedrijfsexcursies in de regio.

·  “Lief en Leed” zorgt voor de nodige aan-
dacht voor onze leden. 

Het zou fantastisch zijn als we in het ko-
mende seizoen honderdste lid kunnen 
verwelkomen. 

Kijk ook eens op www.vrouwenvannu.nl/
wijdenes-oosterleek 
of stuur een mail naar vrouwenvannu 
wijdenesoosterleek@gmail.com 
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CENTRUM PANCRATIUS
Waar de Pancratiuskerk bijna 
letterlijk het middelpunt van 
Oosterblokker is, is Cultu-
reel Centrum Pancratius het 
figuurlijke middelpunt. 

In de als rijksmonument geregistreerde 
Hervormde kerk Pancratius is Cultureel 
Centrum Pancratius gevestigd, samen 
met de Stichting Behoud Kerk Ooster-
blokker zorgen zij voor het behoud van 
deze kerk uit de 15e eeuw. 
Verschillende verenigingen hebben er 
hun thuisbasis, de Alzheimer-lotgenoten-
groep komt er regelmatig bijeen, de Jeu 
de Boulers hebben er hun plek en de ou-
derensoos komt er samen.

Allerlei activiteiten
Daarnaast worden er regelmatig mark-
ten georganiseerd voor een gevarieerd 
publiek. De boekenmarkt, de kerstmarkt 
en de brocante- en antiekmarkt zijn ge-
zellige bijeenkomsten waar eenieder 
zich kan vermaken.
Daarnaast wordt de Pancratius gebruikt 
voor exposities, bijeenkomsten en con-
certen. 
Eind januari wordt bijvoorbeeld door Karak-
teristiek Klassiek een kinderconcert gege-
ven: Peter en de Wolf. Naast deze vreugde-
volle gebeurtenissen wordt de Pancratius 
gebruikt voor afscheidsdiensten en con-
doleances. Het mortuarium van de kerk is 
een laagdrempelige ruimte waar u afscheid 
kunt nemen van uw geliefden. 

Vrijwilligers
Dankzij de inzet van de vrijwilligers van 
Cultureel Centrum Pancratius kan de 
Pancratius als middelpunt van Ooster-
blokker blijven bestaan. Zij zorgen bij 
elke gelegenheid voor een sfeervolle 
ambiance en een soepel verloop van de 
georganiseerde evenementen. Zoals elke 
stichting kan Cultureel Centrum Pancra-

tius extra vrijwilligers gebruiken. Mocht 
u graag de handen uit de mouwen ste-
ken of een groep vrijwilligers willen aan-
sturen, meldt u dan aan als beheerder. 
Bestuurt u liever? Het bestuur zou nog 
graag een algemeen lid willen toevoe-
gen. Maar ook als u wilt bijdragen door te 
sjouwen of helpen de catering te verzor-
gen hoort Cultureel Centrum Pancratius 
graag van u.

Voor meer informatie over Cultureel 
Centrum Pancratius: www.ccp.nu 
Hier vindt u alles over de kerk, activiteiten, 
mogelijkheden voor eigen bijeenkomsten 
en voor vrijwilligers.

GEMOEDELIJK EN  
BRUISEND OOSTERLEEK

Op dit moment is Oosterleek het 
kleinste dorpje van Drechter-
land, met 40 huizen en 97 inwo-
ners. Degenen die hier wonen, 
voelen zich thuis in dit mooie, 
pittoreske en eigenzinnige dorp.

In ons dorp hebben we een eigen wandel-
pad (rondje Oosterleek), een speeltuin, een 
West-Fries Langhuis (huisje van opoe Balk), 
een kerk met daarachter een uniek schel-
penkerkhof, een bibliotheek en een eigen 
website www.oosterleek.biz, met foto’s 
en wetenswaardigheden over wat er alle-
maal beleefd is met onze inwoners, en up-
to-date gehouden door onze inwoner T.H. 

Dorpshuis
De kerk is onze ontmoetingsplek, eigenlijk 
een soort dorpshuis. Hier drinken we iedere 
zondagochtend een kop koffie of thee met 
elkaar, wisselen we ideeën uit en bedenken 
we nieuwe activiteiten om samen te organi-
seren. Op zondagmorgen is onze bibliotheek 
open en het aanbod is zeer gevarieerd.  

Het kerkje is van Stichting Behoud Oos-
terleker Kerk, Stichting BOK, en wordt he-
lemaal gerund door vrijwilligers. Er vinden 
huwelijksvoltrekkingen plaats, uitvaart-
diensten, exposities, muziekvoorstellingen, 
foto-, kunst- en keramiektentoonstellingen, 
yoga, lezingen, boekbesprekingen en work-
shops. Sinds 2021 is er zelfs een eet-club op-
gericht. Ouderenmiddagen, waarbij zij die 
niet op eigen gelegenheid kunnen komen, 

worden opgehaald en teruggebracht met 
een bus, waardoor ze toch kunnen genie-
ten van een all inclusive muzikale middag. 
Zelfs senioren uit de Bosman in Venhuizen 
komen met de bus mee. 

Wist u dat:
⋅  De oudste middeleeuwse sporen van  

Oosterleek al uit de tijd rond 1250 dateren?
⋅   De huidige kerk tussen 1690 en 1695  

gebouwd is?
⋅  Begin 17de eeuw Oosterleek uit 500  

inwoners bestond?
⋅  De bewoners eeuwenlang leefden van 

landbouw, visserij en zeevaart?

Dorpsgevoel 
Ieder jaar wordt een buurt-barbecue ge-
organiseerd, waarbij ruim 85% van onze 
inwoners aanwezig is. Gewoon om elkaar 
weer eens te zien en te spreken. Het dorp 
loopt uit voor de intocht en het bezoek 
van Sinterklaas en, net na 5 december, ko-
men veel inwoners bij elkaar om de kerst-
boom te ontsteken. 

Levendig dorp 
We willen een levendig dorp zijn en blij-
ven, en daarvoor is de inzet van onze in-
woners nodig. In 2022 wordt ook de “Muzi-
kale Wandeling” weer georganiseerd, een 
unieke belevenis in ons dorp. 
Gasten zijn welkom in de drie Bed & 
Breakfast voorzieningen in ons dorp, waar 
wordt genoten van het West-Friese land-
schap, en de rust en ruimte, gelegen aan 
het Markermeer en de West-Friese Om-
ringdijk, met zicht op het “Leker Vuurtje”. 
Oosterleek is een prachtig dorp, waar de 
inwoners om elkaar geven en naar elkaar 
omkijken. 
Het is alles waar een klein dorp “groot” in 
kan zijn!

LEVEN IN DE  
BROUWERIJ: HET  
PAROCHIETEAM VAN  
OOSTERBLOKKER

“De mensen in Oosterblokker 
vinden het een mooie kerk, zowel 
van buiten als van binnen. Een 
plek waar de parochianen zeker 
graag bijeenkomen wanneer er 
afscheid wordt genomen van 
een dierbare. Daarbij neemt het 
kerkhof achter het beeldbepalen-
de kerkje een hele speciale plaats 
in binnen de gemeenschap, want 
daar liggen vele inwoners begra-
ven; een stukje historie! Die com-
binatie maakt het wel erg mooi”. 

Aldus de twee enthousiaste leden van het 
parochieteam, Wim Neefjes en Marloes 
Pronk. Er is ook reden tot enthousiasme, 
want de oude ‘kerkhofploeg’ heeft verster-
king gekregen! Er zijn recent twee nieuwe 
groepen opgestaan die zorgen voor leven 
in de brouwerij op het plaatselijke kerkhof. 
Het bijzondere is dat zowel de onderhouds-

ploeg als de snoeiploeg gecoördineerd wor-
den door een dame! Onder leiding van deze 
enthousiaste coördinatrice heeft de nieuwe 
tuinploeg oude bomen gerooid en een be-
gin gemaakt met de aanleg van een nieuw 

parkje. In overleg met het parochieteam en 
Stichting Dorpsveiling Oosterblokker zijn er 
plannen voor een upgrading van de paden 
en beplanting op het kerkhof. Tweemaal per 
jaar coördineert zij eveneens de zogenaam-
de R.K.B.S.-dag, oftewel de R.K. ‘boomsnoei-
dag’ waarop vrijwilligers de hagen snoeien 
en de inwendige mens niet wordt vergeten.

Knusse kerk
Dat de kerk nog wekelijks tussen de vijftig en 
de zestig kerkgangers bedient, is een klein 
wonder. Toen in 2017 het stucwerk naar bene-
den viel, moest dit gemeentelijk monument 
sluiten en zag de toekomst er duister uit. De 
parochianen van Oosterblokker werden gast-

vrij ontvangen door de parochie Westwoud. 
De kerk in het buurdorp vertoont veel gelij-
kenis en is eveneens ontworpen door archi-
tect Molkenboer, maar dan een maatje groter. 
Juist die geringe omvang van het gebouw in 
Oosterblokker werkt in haar voordeel. Daar-
door is het een knusse kerk, die gemakkelijk 
te verwarmen is tegen relatief lage onder-
houdskosten. Doordat 80% van de opbrengst 
van de ‘Stichting Dorpsveiling Oosterblokker’ 
bestemd is voor het onderhoud van dit beeld-
bepalende gebouw, kan het zonder extra mid-
delen in stand worden gehouden. Tel daar een 
enthousiaste groep vrijwilligers bij op en dan 
heb je een succesformule voor een duurzame 
parochie.

Toekomstbestendig 
Na de verkoop van de pastorie enkele jaren 
geleden, zijn er voorzieningen binnen het ge-
bouw getroffen die maken dat het gebouw 
voldoende toekomstbestendig is. Er is een 
toiletgroep aangebracht, inclusief invaliden-
toilet, een keukenblok waardoor er in het ver-
ruimde portaal koffie kan worden gedronken 
en in de voormalige gang tussen pastorie en 
kerk is een leuke vergaderruimte ingericht. 
Marloes, Wim en Marga, het derde lid van het 
parochieteam, blijven zich inzetten voor de 
geloofsgemeenschap, dat er gevierd kan wor-
den in deze dorpskerk en afscheid genomen 
kan worden op het kerkhof. Ze vormen net als 
de inwoners zelf een hechte eenheid.
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HUTTENDORP  
VENHUIZEN

We gaan in gesprek met Ingrid 
Dijkstra, Ron Mol, Jozine Groot, 
Kyro Mol en Noortje Vriend 
over Huttendorp Venhuizen. 
Zij maken deel uit van het 
organisatiecomité. 

Wat is het Huttendorp Venhuizen?
Een prachtige kampweek in de laatste week 
van de zomervakantie voor alle kinderen 
uit Venhuizen en Hem vanaf groep 3 tot en 
met groep 8, waarbij het vooral om plezier 
en samenwerken gaat, met jaarlijks zo’n 320 
kinderen van de Jozefschool, Padlandschool 
en Het Palet. Er wordt elk jaar een thema ge-
geven aan het huttendorp en dat moet ook 
tot uiting komen bij het timmeren van de 
hutten. Het huttendorp wordt in 2022 voor 
de twaalfde keer georganiseerd. 

Het organisatiecomité bestaat uit 25 leden 
en komt een aantal avonden voor de betref-
fende week bij elkaar. Op de eerste avond is 
de eerste vraag of iedereen weer beschik-
baar is voor dezelfde taak als vorig jaar. Zo 
ja, dan weet iedereen dat het weer goed 
komt, wat het thema ook is. Daarnaast zijn 
nog heel wat extra vrijwilligers deze week 
beschikbaar voor bepaalde taken. 
Bijzondere vrijwilligers zijn wel de naai-oma’s, 

die met de naaimachine naar het terrein ko-
men en zorgen voor aankleding van de hut 
met een mooi kussen, of een versierde muts 
of shirt voor de huttenbouwers. Hopelijk zijn 
de naai-oma’s er in 2022 ook weer bij.

Het huttendorp is inmiddels veel meer dan 
alleen het timmeren van een mooie hut. 
Er worden tussendoor allerlei spelletjes 
en activiteiten georganiseerd. Daarnaast 
kan er worden geknutseld en is er elk jaar 
een playbackshow, met voorrondes en een 
finale-avond,  echt  een  belevenis  voor  de 
playback artiesten, met vaak meer dan dui-
zend bezoekers.

“Het geluid van kinderen met hamers en spijkers 
is het mooiste wat er bestaat”

Iedereen brengt zijn eigen lunchpakket 
mee, maar de organisatie zorgt elke dag 
voor iets extra’s, zoals versgebakken cake, 
een worstenbroodje of lekkere pannenkoe-
ken, en de hele dag volop limomade.
Daarnaast kun je per hut muntjes verdienen 
voor goede samenwerking, sportief gedrag, 

behulpzaam bij het opruimen of door ervoor 
te zorgen dat er bij je hut heel hard wordt 
gewerkt en iets moois wordt gemaakt. De 
hut die aan het eind van de week de meeste 
muntjes heeft krijgt de gouden hamer, een 

prijs die iedereen heel graag willen winnen.

Huttendorp is inmiddels een echte happe-
ning voor ongeveer 85% van de leerlingen. 
De bijdrage per deelnemer is 15 euro, maar 
afgelopen jaar was het gratis en konden de 
ouders of verzorgers een vrijwillige bijdrage 

storten. Daar werd ruimhartig gebruik van 
gemaakt waardoor de inkomsten hoger wa-
ren dan het jaar ervoor. Zo werd nog eens 
duidelijk hoezeer het huttendorp wordt ge-
waardeerd in het dorp.

Bovendien wordt door de ondernemers 
ook flink gesponsord in natura, en wordt de 
Stichting Huttendorp niet vergeten bij de 
gemeenschapsveiling.   Door de  jaren heen 
kan het Huttendorp gebruik maken van het 
ijsbaanterrein, een prachtige plek en de sa-
menwerking verloopt goed.
De gemeenschapszin in Venhuizen en Hem 
is groot, deelnemers en vrijwilligers van tien 
jaar geleden zijn nu weer actief, en velen 
nemen gewoon een week vrij om dit mo-
gelijk te maken. Vrijwilligers zijn het cement 
van het verenigings- en dorpsleven. De toe-
komst maak je samen.

NOORDERLANDHUIS,  
NOOIT MEER DE  
DEUR OP SLOT!

Op een vrijdagmiddag stapt  
Karin Braakman-Brieffies,  
vrijwilliger van afdeling 3,  
het Noorderlandhuis binnen. 
Zij kent het Noorderlandhuis 
als een warme en liefdevolle 
plek voor haar bewoners.  
De corona-periode waarmee  
we dan nog volop te maken  
hebben, heeft voor eenieder 
grote impact gehad. Karin is 
benieuwd naar hoe bewoners 
en zorgpersoneel beide lock-
downs in de afgelopen twee 
jaar hebben beleefd. 

Aan de ronde tafel schuiven Brenda Uiten-
tuis, Ellen Rood en Annet Langendijk aan. 
Alle drie gemiddeld zo’n twintig jaar werk-
zaam als activiteitenbegeleider en verant-
woordelijk voor het welzijn van de bewoners. 
De gezellige gezamenlijke activiteiten en ze-
ker ook de dagbesteding zijn voor veel men-
sen heel waardevol. Het zorgt voor sociale 
contacten, dagritme, uitdagende activiteiten 
en verlichting voor mantelzorgers. Als dan de 
deur dichtgaat, familie en ander bezoek niet 
meer mag binnenkomen en de buitenwe-
reld letterlijk buiten moet blijven, en de men-
sen zelfs op de eigen kamer moeten blijven 
…, dan betekent dat veel voor het welzijn van 
bewoners, maar ook voor het personeel.

Alles uit de kast
Activiteitenbegeleiders Brenda, Ellen en An-
net vertellen dat zij alles uit de kast hebben 
gehaald om het leed in deze periode toch 
enigszins draaglijk te maken. In deze intense 

periode was het voor het personeel roeien 
met de riemen die ze hadden. Met origine-
le  ideeën  en  verrassingen,  ook  van  buiten 
het Noorderlandhuis, werden de bewoners 
zoveel mogelijk getrakteerd. Spontane ac-
ties als de schenking van vier tablets door 
burgemeester Michiel Pijl om beeldbellen 
mogelijk te maken. Draaiorgels voor de deur 
of korte instrumentale optredens bij verjaar-
dagen of jubilea. Het ‘gang-gymmen’ per 
afdeling, waarbij de bewoners zittend in de 
deuropening hun gymoefeningen konden 
doen. De spannende gang-bingo en de rij-
dende dj-marktkraam waar verzoekplaatjes 
aangevraagd konden worden. Drie dagen 
lang Sint en Piet door het gebouw om elke 
bewoner een mooi Sinterklaasfeest te bie-
den. Of op Koningsdag met de viskar, op 
houten klompen, oranjebitters …, of verkleed 
als kerstelfje de kerstkransjes rondbrengen. 
Maar ook het nagels lakken, het knippen van 
het haar of het zetten van krullen door han-
dige personeelsleden met kapperservaring.

Aangepaste activiteiten
De raambezoeken waren schrijnend maar 
al snel werd in de ruimte van de dagopvang 
achter plastic een ontmoetingsmogelijk-
heid ingericht, waardoor er weer even meer 
contact met buiten mogelijk werd. Daarvan 
werd dankbaar gebruik gemaakt. De activi-
teiten, die normaal in de grote zaal beneden 
werden gedaan, vonden nu op aangepaste 
wijze op de afdelingen plaats. Dit was wat 
intiemer waardoor ook vaker individueel 
contact plaatsvond. Dat werd zeker als een 
groot voordeel gezien. Visites en gesprek-
ken in de eigen kamer intensiveerde het 

contact tussen personeel en bewoners en 
versterkte de vertrouwensband! In de twee-
de lockdown-periode is de dagbesteding 
gelukkig opengebleven op 1,5 meter af-
stand …, maar het aantal cliënten dat daar-
van gebruik kon maken werd hierdoor he-
laas wel gehalveerd. 
Annet woont in Oostwoud, en in de lamme-
rentijd nam ze bewoners één voor één mee 
naar haar boerderij voor een koffie-en knuf-
felmoment met de dieren. 
Een gouden greep, waar ze zichtbaar met 
plezier aan terugdacht. “Straks in de lamme-
rentijd wil ik dit weer gaan doen!”

Saamhorigheid groot
In deze intense periode is de saamhorigheid 
onder het personeel groot. Personeel en be-
woners hadden elkaar heel hard nodig. Inval-
len bij ziektes en quarantaines, iedereen liep 
een stapje harder Vanuit de activiteiten-or-
ganisatie is het personeel niet vergeten. Op 
de Nationale dag van de complimenten zijn 
chocolade-duimpjes uitgedeeld, posters op-

gehangen en werden liedjes gezongen met 
als tekst “Jij bent geweldig!”.  Vanuit de ge-
meenschap is die dankbaarheid ook geuit 
door het anoniem bezorgen van petitfour-
tjes, kisten fruit en chocolade van de markt-
kooplui, tulpen en weekbladen, et cetera. 

Op de vraag “Wat neem je mee in de toe-
komst en wat heb je geleerd van deze pan-
demie?”, werd genoemd: “Nooit meer op-
sluiten van bewoners, want dát willen we 
nooit meer! Maar ook dat individuele con-
tacten of in klein groepsverband samen zijn, 
zeer waardevol kunnen zijn. En dat we elkaar 
als personeel, bewoners en gemeenschap 
écht nodig hebben en dat die waardering 
ook uitgesproken mag en moet worden!” 

Het zorgpersoneel heeft haar beste been-
tje voorgezet en alles gedaan om in een 
periode van eenzaamheid, verdriet, ziekte 
en gemis het leed te verzachten. Hier past 
een héél groot compliment en een zeer ge-
meend bedankt!


